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Hutnictwo oczekuje aktywnej pomocy 
oil SITPH w rozwiązywaniu trudnych zadań
Szybkiemu rozwojowi hutnictwa w Polsce 

Ludowej towarzyszy nieodłącznie aktyw
na działalność SITPH. zrzeszającego naj
bardziej aktywnych inżynierów, techni

ków i ekonomistów naszego przemysłu. Spo
łeczna działalność Stowarzyszenia i pełna 
inicjatywy działalność każdego członka jest 
wyrazem nowej, większej niż kiedykolwiek 
roli, jaką spełniają w naszej rzeczywistości 
pracownicy inżynieryjno-techniczni.

Coraz więcej ludzi zdaje sobie sprawę 
z tego, że dziś nie wystarczy już tylko do
brze pracować zawbdowo. Dzisiaj o wartości 
każdego decyduje już nie tylko poziom wie
dzy fachowej i umiejętności zawodowych, 
lecz także stopień czynnego, trwałego zaanga
żowania się w życiu politycznym, bo tylko 
w takim powiązaniu plan postępu technicz
nego będzie wyrazem inżynierskiej ambicji, 
a walka o poprawę jakości produkcji i eko
nomicznych wyników naszej działalności go
spodarczej będzie, efektem twórczej myśli 
sztabów techniczno-ekonomiczjiych. Ten wy
móg społecznego zaangażowania się naszej 
kadry inżynieryjno-technicznej i ekonomicz
nej nie wynika tylko z naszych życzeń, lecz 
jest. logiczną konsekwencją potrzeb rozwojo
wych naszej ojczyzny. Na płaszczyźnie spo
łecznego działania rośnie świadomy, twórczy 
niepokój i dążność do stałej poprawy osią
ganych wyników; na tej płaszczyźnie naj
łatwiej dokonać nieskrępowanej konfrontacji 
poglądów.

Pierwszy sekretarz KC naszej partii, towa
rzysz Władysław Gomułka powiedział 
w końcowym przemówieniu na IV Plenum 
Komitetu Centralnego PZPR: ,.Za pieniądze 

można kupić pracę człowieka, nie można je
dnak kupić serca, ambicji, ofiarności...” 
Osiągnięcia hutnictwa są powszechnie znane 
i warto pamiętać, że powstały one właśnie 
jako rezultat czynnego zaangażowania się 
kadr hutnictwa w rozwój naszego ojczystego 
kraju. Nasz personel inżynieryjno-technicz
ny jest jak najściślej związany z realizacją 
socjalistycznych przemian w naszym kraju 
i właśnie od niego oczekuje się coraz Silniej
szego włączenia się w pracę społeczną.

Przytłaczająca większość inżynierów, tech
ników i ekonomistów naszego przemysłu 
spełnia te nadzieje, ale warto przygarnąć 
również i tych nielicznych zagubionych — 
choć ofiarnych — stojących dotąd na ubo
czu, w rytm społecznej pracy, wychodzącej 
poza ramy działalności zawodowej. Sprawą 
naszej inteligencji technicznej jest troska 
o układanie stosunków międzyludzkich w 
zakładach na zasadach socjalistycznych norm 
współżycia. Od kadry inżynieryjno-technicz
nej i ekonomicznej zależy także coraz więk
sze zaangażowanie osobistych ambicji ludzi, 
którymi ona kieruje.

Gdybyśmy codziennie potrafili z pasją, 
z osobistym uczuciem pokazać ludziom pra
cy, dlaczego toczy się walka o wyniki eko
nomiczne, o jakość produkcji, o wskaźniki 
i wydajność — to bylibyśmy sami zdumieni,

(Dalszy cię na str. 2)

WIELE MILIONÓW 
ZŁOTYCH - DZIĘKI 

DODATKOWYM 
ZOBOWIĄZANIOM 

ZAŁOGI WALCOWNI 
ZIMNEJ BLACH

Przed zbliżającym się IV 
Zjazdem PZPR, XX-leciem 
Polski Ludowej i 1 Majem 
— załoga Walcowni Zimnej 
Blach melduje o podjęciu do
datkowych zobowiązań pro
dukcyjnych i społecznych.

Do dnia Zjazdu, a więc do 
15 czerwca pracownicy tego 
wydziału wyprodukują ponad 
plan 2.000 ton blachy zimno
walcowanej o wartości 10 min 
El. Warto tu dodać, że łączna 
produkcja dodatkowa wynika
jąca ze wszystkich zobowią
zań P 62 wyniesie 12 tys. ton,

Tym razem odwiedziliśmy branżową brygadę remontową w Walcowniach Wstępnych, liczącą 17 osób. Spośród nich udało nam 
się uchwycić obiektywem 10 ludzi, których zdjęcia zzmteszczamy Brygada MIECZYSŁAWA RANGOSZA spełnia ważną rolę w wy 
dziale: przygotowuje zespoły do remontów urządzeń, regeneruje agregaty i maszyny w Zgn ataczu. Aby pracę tę usprawnić jak naj 
bardziej, członkowie brygady podjęli wiele cennych zobowiązań!«* różnych pozycji!), mających na celu głównie skrócenie czasu re 
generacji.

A oto zdjęcie członków brygady- od lewej: CZEST.AW 2UCHO WICZ — mistrz, MIECZYSŁAW RANGOSZ — brygadzista, BRO
NISŁAW MORAWSKI — ślusarz, ANDRZEJ DYGUTOWICZ — frezer, STANISŁAW TURKOWSKI — frezer, BOLESŁAW GRUSZKA — 
tokarz, KAZIMIERZ BIESZCZAD - kowal, STEFAN BAZANEK -ślusarz, EUGENIUSZ JANIK - spawacz-ślusarz i JAN BARTOSZ 
ł- ślnsarz. Fot.: ST. GAWLIŃSKI

DLA UCZCZENIA
IV ZJAZDU PARTII

co aaje ou mm Z! oszczędnoś
ci. Na tym jednak nie kończą 
się zobowiązanie Walcowni 
Zimnej Blaeh. Postanowiono 
również wypaodukować do
datkowo (do 15 czerwca) 40 
ton blachy ocynowanej og
niowo na kwotę 440 tys. zł 
oraz 1500 ton blachy gorąco- 
walcowanej z odpadów w 
wytrawialni o wartości ponad 
3.7 min zł. Załoga zobowią
zała się ponadto uzyskać 50

ton blachy na kwotę 60 rys. 
zł — wykorzystując zezłomo- 
waną blachę transformatoro
wą, powtórnie obcinając, wy
żarzając i walcując, poza nor
malnymi zadaniami produk
cyjnymi. To ostatnie zobo
wiązanie podjęła zmiana ,,C ’, 
którą kieruje inż. Andrzej 
Gil.

I
myślowi

«
Na zdjęcia: goście hutników z 
tow. tow. E. Ochabem, F. Kaimem 
i L. Motyką. Spotkanie otwiera 

tow. Z. Jakus.

10 l?t pracy i sukcesów

Święto remontom/
Bardzo miła i przyjemna by

ła uroczysta akademia jaka 
odbyła się w czwartek z oka
zji 10-lecia Wydziału Remon
tu Maszyn i Urządzeń huty. 
W sali teatralnej HiL zasie
dli jubilaci tego wydziału 
wraz z rodzinami, a w prezy
dium akademii miejsca zajęli: 
dyrektor techniczny HiL mgr 
inż. Boleslaw Graszewski, dy
rektor ekonomiczny HiL mgr 
inż. Witold Künstler, przewo
dniczący Rady Zakładowej 
HiL tow. Jan Stefanik, głów
ny mechanik IliL mgr inż. Ta
deusz Sadowski, szef służb re
montowych mgr inż. Jan Ja
worski. I sekretarz KZ Pionu 

(Dokończenie na str. 2)

Dyżur poselski
w poniedziałki
Poczynając od 20 kwiet

nia 1964 r. poseł Zbigniew 
Jakus przyjmuje w ramach 
skarg i zażaleń poselskich 
w każdy poniedziałek od 
godz. 17—19 w Dzielnico
wej Radzie Narodowej w 
Nowej Hucie.

stanowili przepracować po 10 
godzin przy budowie basenu 
kąpielowęgo w Nowej Hucie, 
przeznaczając na ten cel 1000 
roboczo-godzin wartości 5 tys. 
zł. Dalsze zobowiązania o cha
rakterze czynów społecznych 
napływają nadal. Przewiduje 
się, że wydział P-62 przepra
cuje łącznie w dzielnicy 7000 
godzin-

IV ZJAZD PARTII WITAJĄ 
AGLOMEROWNICY

DODATKOWĄ PRODUKCJĄ 
50 TYS. TON AGLOMERATU

Początkowe zobowiązania 
załogi Aglomerowni, podjęte 
przed IV Zjazdem Partii i 
XX-leciem PRL opiewały na 

str. 2)

15 bm. członek Biura Politycznego i sekretarz KC 
PZPR tow. EDWARD OCHAB spotkał się z ak ywem 
partyjnym Huty im. Lenina. W wjpclnonej po brzegi 
przez hutników oraz przedstawicieli załóg budowlanych 
sali Teatralnej Hil., powitał uczestniczących w przctl- 
ejazdowym spotkaniu z tow. Ochabem oraz przybyłych 
{ości I sekretarz KF PZPR tcw. ZBIGNIEW JAKUŚ. m. 
in. — I sekretarza KW PZPR tow. LUCJANA MOTYKĘ i 
I sekretarza KKM tow. ANDRZEJA KURZA, wiccnun?- 
stra przemysłu ciężkiego tow. FRANCISZKA KAIMA 
oraz przedstawicieli władz dzielnicy, jak również kierów 
nictw kombinatu i załóg budowlanych.

To niezmiernie interesujące 
spotkanie zapoczątkowało wy
stąpienie Edwarda Ochaba, 
który omówił najważniejsze 
zagadnienia tez zjazdowych 
oraz wytyczne do planu 5 let
niego na lata 1966-1970- Po
święcając wiele miejsca 
sprawom wysokości nakładów 
inwestycyjnych, związanemu z 
trm zagadnieniu stworzenia 
nowych stanowisk pracy dla 
1,5 min młodych ludzi, mów
ca zwrócił uwagę na koniecz
ność realnego obliczania i ści
słego przestrzegania kosztów 
realizacji inwestycji, które nie 

będą w przyszłości dofinan
sowywane. Inny temat to pro
blematyka rolna zawarta w 
tezach.

Wreszcie kolejne zagadnienie 
to współpraca gospodarcza z 
krajami socjalistycznymi i ka
pitalistycznymi. Wniosek jaki

tygodniu be- 
ważnego wy-

Pierwsza liga zakładowa
W nadchodzącym 

dzicmy świadkami 
darzenia: rozpoczną się rozgryw- 
4d ligi siatkówki. Będzie to pier
wsza w naszej Hucie i chyba pier
wsza w kraju zakładowa liga spor
towa. Ta nowa forma organizacji 
sportu masowego ma chyba przed 

nasuwa się z wywodów se
kretarza KC w tych spra
wach jest następujący: do 
węzłowych zadań należy pod
noszenie produkcji przemy
słowej i rolnej na głowę lud
ności. Realizacja propozycji 
zawartych w tezach umożli
wiłaby naszemu krajowi zna
czne zbliżenie się do wskaź
ników krajów najbardziej roz
winiętych gospodarczo.

Po omówieniu szeregu kwes
tii gospodarczych, a także per
spektyw budownictwa miesz
kaniowego w najbliższym 5- 
leciu, mówca skoncentrował u

Przemawia czło
nek Biura Poli
tycznego, »ekre- 
tarz KC PZPR 
tow. Edward O- 

chab.

wagę również na wadze eks
portu oraz na korzyściach, 
jakie nam przynosi handel z 
krajami socjalistycznymi (je
żeli chodzi o ZSRR, to kraj 
Rad dostarcza nam znacznie 
więcej surowców niż nasz 

(Dokończenie na str. 3)

jrunwt
sobą przyszłość. Z zadowoleniem 
wypada stwierdzić, że myśl jej 
powołania zrodziła się właśnie U 
naszej Kucie.

Rozgrywki zakładowej ligi siat
kówki odbywać sie mają począt
kowo w salt gimnastycznej szkoły 
podstawowej nr 91. a później na 
otwartym powietrzu. Startujące 

(Dalszy ciąg na sir. 7)

Delegaci 11 tys. członków SITPH 
obradują

-w yj trzy dni Huta im. Lenina stała się miejscem spot- 
kania „oficerów" polskiego hutnictwa — uczestni- 

/ kćw XVII Zjazdu Stowarzyszenia Inżynierów i 
-*• ’ Techników Przemyślu Hutniczego. Gospodarzem 

Zjazdu jest kombinat, posiadający najliczniejszy, 
(zrzeszający 600 członków), oddział SITPH, jedyny w kra
ju zakład, który od 1957 roku wydaje własną naukową 
publikacją: „Prace Rady N aukowc-Technicznej”. Wkrót
ce ukaże się 15 numer „Prac”, które pozyskały sobie po
pularność za granicą i są tłumaczone r.d język rosyjski 
i angielski.

(Dokończenie na str. 2)
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(Dokończenie ze ttr. 1) 
dodatkowe wyprodukowanie 
24 tys. ton spieku o wartości 
ponad 13 min zł. Po ostatnich 
dyskusjach przedzjazdowych 
i przeprowadzeniu rozmów 
wśród załogi, pracownicy wy
działu powiększyli zobowiąza

Święto remontowców
(Dokończenie ze str. 1) 

Gł. Mechanika tow. Edward 
Cisowski.

W referacie, który wygłosił 
zastępca kierownika wydziału 
W-17 tow. Bronisław Żaba o- 
raz w wystąpieniach dyr. Bo
lesława Graszewskiego, tow. 
Jana Stefanika i tow. Edwar
da Cisowskiego zobrazowany 
został wysiłek całej załogi 
wnoszony dla zabezpieczenia 
nieustannego ruchu tysięcy 
maszyn i urządzeń huty.

Później były gratulacje dla 
naszego jubilata oraz szczere 
i gorące życzenia wielu dal
szych osiągnięć w pracy dla 
dobra huty. Szczególnie wzru
szające były życzenia przeka
zane remontowcom przez de
legację dzieci ze Szkoły nr 91 
— szkoły, którą od wielu lat 
Wydział W-17 troskliwie się 
opiekuje. A remontowcy pod
jęli zobowiązanie skrócenia 
remontu taśmy aglomeracyj- 
nej nr 4 oraz przepracowania 
dodatkowo — poza podjętymi

Hutnictwo oczekuje aktywnej pomocy 
oil SITPH w rozwiązywaniu trudnych zadań

TABELA WYKONANIA ZADAŃ

(Dokończenie ze str. 1)
jak wiele nowych sił i twórczej inicjatywy 
okazałyby załogi naszych zakładów. Ta wła
śnie osobista pasja, która powinna cechować 
wszystkich hutników — jest podstawowym 
elementem i politycznym sensem wysiłków 
naszego Stowarzyszenia, jak również zasad
niczym warunkiem realizacji wytyczonych 
przez partię zadań.

Z materiałów XVII Zjazdu SITPH wynika, 
że działalność Stowarzyszenia obejmowa
ła szereg istotnych i ważnych dziedzin, 

że w pracę SITPH włożono ogromny społecz
ny wysiłek całej armii inżynierów, techni
ków i ekonomistów. Ten ofiarny wysiłek 
godny jest uznania' i podkreślenia. Tym 
wszystkim ludziom gorąco dziękujemy za ich 
trud i pracę, która przyniosła wiele kon
kretnych korzyści.

Jednakże przed nami stoją nowe zadania. 
Miło jest mówić o sukcesach i wielkim roz
woju hutnictwa w 20-leciu Polski Ludowej, 
ale tezy na IV Zjazd naszej Partii wytyczają 
nam kierunki dalszej pracy, nakładają na 
r£s obowiązki, które będziemy realizować 
w interesie dalszego rozwoju naszego kraju, 
naszej gospodarki narodowej.

Tezy na IV Zjazd naszej Partii wskazują 
drogi rozwoju hutnictwa. Mamy iść w kie
runku uszlachetniania produkcji hutniczej, 
rozwoju ilości i jakości produkcji, a także 
poprawy wyników ekonomicznych. Program 
ten stawia przed inżynierami, technikami 
i ekonomistami hutnictwa, a więc również 
przed naszym Stowarzyszeniem, specjalnie 
wysokie wymagania. Wymagania te, to mię
dzy innymi sprawa stałego podnoszenia oso
bistej wiedzy i kwalifikacji, sprawa dalszego 
rozwoju kultury technicznej, śmiałego wpro

wadzania postępu technicznego, to kwestia 
coraz lepszego opanowywania zagadnień or
ganizacji pracy, rachunku ekonomicznego 
i w ogóle zagadnień ekonomiki przemysłu, 
które coraz bardziej zdecydowanie wysuwają 
się na pierwszą linię naszego działania.
Ił utnictwo potrzebuje bardzo współpracy
|| i aktywnej, stałej pomocy Stowarzy

szenia w rozwiązywaniu tych wszystkich 
zagadnień, przy czym, jako jedną z najważ
niejszych dróg działania, warto wymienić 
wzmożenie aktywności kół zakładowych 
SITPH oraz roztoczenie opieki nad młodymi, 
dopiero zaczynającymi swą pracę inżyniera
mi, technikami i ekonomistami. Warto tym 
młodym ludziom, pełnym zapału i energii, 
rozporządzającym dużym zasobem wiedzy, 
pomóc w zetknięciu się z praktyką przemy
słową. stawiać konkretne zadania, uczyć ży
cia w hutniczym kolektywie, uczyć etyki za
wodowej polskiego hutnika.

W obliczu naszych zadań, rozwijanych 
obecnie w teku dyskusji przedzjazdowej, wy
pada i trzeba podziękować wszystkim akty
wistom Stowarzyszenia za niezaprzeczalni’ 
wysiłek i sukcesy, ale trzeba również prosić 
o dalszy ofiarny trud i rozbudzanie inicja
tywy kół zakładowych i wszystkich członków 
Stowarzyszenia. W tym działaniu administra
cja przemysłu udzielać będzie jak najdalej 
idącej pomocy, widząc w niej jedno z waż
nych i mocnych ogniw pracy nad wykona
niem zadań gospodarczych w myśl wskazań 
partii i rządu.

PODSFKRETARZ STANU W MFC
I DYREKTOR ZJEDNOCZENIA HUTNICTWA 

ZELAZA I STALI

(—) INŻ. RYSZARD TRZCIONKA

Walcownia Gorąca Blach

PRZEZ HUTĘ DO 15 BM. WŁ.
•/0 planu

ZMO — wyroby szamotowe 9«
ZMO — wyroby zasadowe 99
ZMO — dolomit prażony 92
ZMO — wapno palone 110
ZK — koks ogółem 102
ZK — koks wielkopiee. 10t
ZK — smoła 95
ZK — benzol 91
ZK — siarczanu amonu 100
Aglomerownia 1*13
Wielkie Piece 101
Wydział Przerobu Żużla

żużel granulowany 122
żużel pumeksowy 112

Stalownia 105
Wydz. Walcownie Wstępne

kęsiska prod. surowa 103
pred. gotowa 107
kęsy prod. surowa 141
prod. gotowa 139

nia, stawiając sobie obecnie za 
zadanie wyprodukowanie 50 
tys. ton spieku ponad plan 
na kwotę 27 min zł. Postano
wiono wykonać to do dnia 
otwarcia IV Zjazdu Partii. Zo
bowiązanie jest szczególnie 
cenne, pozwoli bowiem Wiel
kim Piecom wyprodukować 
dodatkowe ilości surówki — 
przed rozpoczęciem remontu 
wielkiego pieca nr 4. W reali
zacji ambitnego zobowiązania 
przoduje zmiana „A”, prowa
dzona przez kierownika M. 
Popielaka. (dr) 

już zobowiązaniami — 2.300 
roboczogodzin w czynie spo
łecznym dla nowohuckiej 
dzielnicy.

Z okazji jubileuszu Wydzia
łu W-17 jego długoletni, za
służeni pracownicy otrzymali 
pamiątkowe dyplomy a także 
nagrody pieniężne i rzeczowe. 
Z rąk dyr. tow. Graszewskie
go i przewodniczącego Rady 
Zakładowej HiL tow. Stefani
ka otrzymali nagrody m. in. 
następujący remontowcy: Ste
fan Kozieł, Julian Podskarbi, 
Jan Turek, inż. Andrzej Sera
fin, Bronisław Żaba, Ryszard 
Motyka,' Jadwiga Kierpiec. 
Stanisław Broda, Longin Ol- 
bryeht, Józef Dębski, Józefa 
Czech, Tadeusz Nowak, Jan 
Łata, Tadeusz Gołębiowski, 
inż. Eugeniusz Orchel, Ta
deusz Gargul, Bronisław Tar
gosz. Ponadto wręczone będą 
— już w wydziale — dalsze 
nagrody pieniężne i rzeczowe.

Uroczystość zakończyła się 
występami zespołu estrado
wego ZDK HiL. W sobotę 
natomiast odbędzie się wielki 
bal remontowców-jubilatów.

(jd)

Zycie partii
W zebraniu POP w Walcowni 

Blach na Zimno wzięli u- 
dział — zastępca kierownika Wy
działu Ekonomicznego KW PZPR 
tow. TADEUSZ WACHOWSKI o- 
raz. I sekretarz KF Partii tow. 
ZBIGNIEW JAKUS. Re'erat na 
temat tez zjazdowych wyg'oeil se- 
kretarz KZ w Walcowni tow. 
STANISŁAW KWARTNIK. W dv- 
•kitsU uczestniczyło 17 towarzyszy 
— PAWI.AK, GĄDEK. PYRA. UR
BANSKI. MIGAS. ROŻNOWSKA. 
GRUDNIU, KOSZACKI, PLATO. 
WICZ, SOJKA, WISNIEWSKI, PI
SZCZEK, MICHALCZYK. MATF.J- 
SKI, JAKUS, KLIMA i LISZKA.

Jakby można scharakteryzować 
problematykę dyskusji nad te

zami KC, na zebraniu POP w 
Walcowni Zimnej? Rozpocznllmy 
od referatu. Piszacemu wyfa:o 
się, że warto podkreślić pewne 
novum wzbogacające referat. Mia
nowicie — kiedy mowa o porów, 
nywaniu dwudziestoleci przedwo
jennego 1 powojennego - na uwa
gę zasługuje słusznie wprowadzo
ne do referatu posługiwanie się 
opiniami pracowników starszych, 
k’órzy z własnego doświadczenia 
znają okres przedwojenny, cechu
jące go bezrobocie wśród robot
ników przemysłowych, przysło
wiową nędzę galicyjskiej wsi (a 
której rekrutuje się wielu obec
nych hutników), wreszcie trudne 
warunki materialne, faktycznie 
uniemożliwiające szerokim rze
szom robotników i chłopów uzy
skanie średniego i wyższego wy- 
ksztełcenia.

Słaba stroną referatu na zebra
niu było chyba to, że jeżeli chodzi 
o sprawy gospodarcze 1 produk
cyjne, to w zbyt szerokim zakre
sie streszczał on same tezy KC, 
natomiast za mało w nim było sa
modzielnego Ich przemyślenia i 
zastosowania do warunków, sytu
acji produkcyjnej oraz zadań, 
które aktualnie i w najbliższym

Z przedziazdowej dyskusji
W dalszym ciągu odbywają się w kombinacie zebrania 

oddziałowych i pcdstawowych organizacji partyjnych, na 
których omawia się tezy na TV Zjazd PZPR. W dyskusji 
przedzjazdowej uczestnicy rebrnń zastanawiają się nad 
kierunkami poprawy działalności gospodarczej, poświęca
ją dużo uwagi zobowiązaniom oraz czynom społecznym. 
Na niektórych zebraniach aatw'erdza się lub też wybie
ra delegatów na konferencję fabryczną (w tych organi
zacjach, w których wybory dotąd nie zostały przeprowa
dzone). Publikujemy dziś kolejne sprawozdania z przed
zjazdowej dyskusji w Walcowni Zimnej.

Aby zwiększyć efekt końcowy

podnoszenia świadczeń w okresie 
chorobowym itd. Jest natomiast 
rzeczą pewną, że rozwój gospo
darki (przemysłu 1 rolnictwa) i 
wzrost dochodu narodowego, wy
nikły na tlg ostrożnie i realisty
cznie zantanowanych wskaźników 
w tezach zjazdowych, stworzy w 
tym zakresie nowe możliwości.

Niektórzy mówcy, podkreślała« 
p'erwszoplanowe znaczeni« 

spraw gospodarczych postulowa
nych w tezach zjazdowych i wy
chodząc z założenia, że w reali
zacji ich ogromne znaczenie bę
dzie miała świadoma postawa pra
cowników oraz uaktywnieni« 
działalności ideowo-wychowaw- 
czej, wyrażali opinię, że ten frag
ment tez można by jeszcze posze
rzyć.

praesr huty
pięcioleciu będzie załoga realizo
wać.

Najważniejszym praktycznie te
matem związanym z dyskusją 

nad tezami KC były na zebraniu 
sprawy gospodarcze. Na jakie za
gadnienia, w tym aspekcie, zwra
cali mówcy uwagę? Niewątpliwie 
na czoło wysuwa się tu problem 
oszczędnej gospodarki materiało
wej. gospodarnego wyposażenia 
wydziału w potrzebne urządzenia 
(krytykowano np. sprowadzanie 
nadmiernej ilości walców oporo
wych), konieczność podwyższenia 
uzysków oraz istniejące możliwo
ści polepszenia wyników ekono
micznych.

Gospodarne realizowanie inwes
tycji i możliwość zwiększenia wy
dajności pracy poprzez lepszą or
ganizację oraz stosowanie postępu 
technicznego, to inny istotny 
fragment dyskusji.

Od dwóch tygodni notujemy 
niewykonanie planów ZMO w

Na przedziazdowej kontere-cli prasowej poinformowano dzienni
karzy o programie XVII Zjazdu SITPH i osiągnięciach Stowarzy

szenia w okresie Jego ostatniej kadencji.

Liczni mówcy wypowiadali się 
na temat mocno podkreślonej w 
tezach konieczności przygotowa
nia nowych miejsc pracy dla ok. 
1,5 min młodzieży w przyszłej 5- 
łatce, co związane będzie z po
trzebą wydatkowania przez pań
stwo dodatkowych setek miliar
dów złotych. Te poważne wydatki 
związane z zapewnieniem pracy 
dla młodego pokolenia ogranicza

ją rzecz jasna możliwości wzros
tu plac realnych dotychczas za
trudnionych. Zanalizowanie tego 
zagadnienia — jak się wydaj« — 
w zasadniczej mierze pozwoliło 
znaleźć odpowiedź na inny dys
kutowaną- na zebraniu problem. 
Chodzi mianowicie o to, że na
szą gospodarkę nie stać jeszcze o- 
becnie na uwzględnienie I regulo
wanie szeregu postulatów kierun
kowych, w dziedzinie płac, urlo
pów pracowników fizycznych,

prod, surowa 104
prod, gotowa 113

Walcownia Zimna Blach
blacha czarna surowa 101
prod, gotowa 106
blacha ocą-nkowana sur, 89
prod, gotowa 9S
blacha ocynowana ogn. 110
prod, gotosva 103
blacha ocynowana elektr. 35
prod, gotowa 91
blacha transformator. —

Wydział Rur Zgrzewanych
rury prod, surowa 97
prod, gotowa 104
profile gięte 111

Walcownia Drobnych Profili
profile prod, sur, 101
prod, gotowa 125
drut pród. sur. 121
prod, gotowa 128

Wydz. W-l prod. og. 172/553
Wydr, w-1 stal elektr. sur. 94 
Kuźnia 101
Wydz. W-3 prod, og- 95
WKS «6
SilSwnia 102
Odlewnia Staliwa — odiewą- 45/71

W czasie dyskusji zabrał glos 1 
s-kretarz KF PZPR tow.

ZBIGNIEW JAKUS. Nawiązując 
do poruszonych problemów m. in. 
omówił on zagadnienia inwestycji, 
od których zależeć będzie w przy
szłości poziom życiowy społeczeń
stwa, możliwości państwa w za
kresie świadczeń socjalnych itd. 
Działalność partyjna powinna łą
czyć i konsolidować sooleczeństwo 
w obliczu wielkich zadań nakre
ślonych przez tezy zjazdowe, za
wierające propozycje gospodar
cze na przyszłą S-!atkę. Partia 
wymaga dziś od członków ideo
wej pracy i postawy. Każdy powi
nien wnieść swój wkład do dys
kusji przedzjazdowej. Ramy akty
wności partyjnej najpełniej okre
śla sam statut i aktualne uchwa
ły KC. Obowiązkiem członków 
partii w Walcowni Zimnej jest 
troska o to, aby ich wydział, któ
ry Jest końcowym w produkcji 
hutniczej jak najbardziej zwlęk- 
szyi efekt pracą- huty.

(w)

produkcji wyrobów sramotowych 
i zasadowych. Zaległość w pierw
szym z tych asortymentów wyno
si 114 toa, w drugim — 34 ton. 
Poza tym nie wykonano też pla. 
nu produkcji dolomitu prażonego: 
niedobór ąą-ynosl 292 ton. Jedyni« 
dobrze wypadła produkcją wapna 
palonego, którego dostarczono 
dodatkowo ok. 250 ton. Dobrą pracą 
wyróżnia się natomiast załoga 
Zakładu Koksochemicznego, pra
cująca z nadzwyczajną rą-fmicz- 
nością. W rezultacie tego dodat. 
kowa produkcja koksu ogółem 
wynosi obecnie 2.300 ton, a koksu 
wielkopiecowego — 2JOO ton. Jed
nocześnie nię wykonano jednak 
dwóch asozłj-mentów pTońwh-.ł-rr 
węglopochodr.ych, a mianowicie 
smoły i benzolu.

Wysokie przekroczenie zadań 
notujemy w szeregu podstawo
wych wydziałach huty. I tak zało
ga Aglomerowni wyprodukowała 
dodatkowo 4.131 ton spieku, zało
ga Wielkich Pieców — 3.503 ton 
surówki, załoga Wydziału Prze, 
robu Żużla — 2.599 ton żużla gra. 
nuiowanego i 1.165 ton żużla pu
meksowego. załoga Wydz. Wal
cownie Wstępne — 5.552 ton kę
sisk i 4-189 ton kęsów. Na czele 
najlepiej pracujących wydziałów 
utrzymuje się w dalszym ciągu 
Stalownia. Pianą* wykonywane są 
rytmieenle (zawsze z nadwyżką), 
nic więc dziwnego, że bilans jej 
pracy po połowie miesiąca cha
rakteryzuje się przekroczeniem 
zadań o 4.595 ton stali. Dobre 
wyniki uzyskały załogi wszyst- 
kich Walcowni Blach. Załoga 
Walcowni Gorącej dostarczyła 
dodatkowo 5.828 ton blachy, zało
ga Walcowni Zimnej — 1.082 tony 
blachy czarnej, 18 ton blachy 
ocynowanej ogniowo. Nieźle spi
sał się też Wydział Rur Zgrzewa
nych, wykonując dodatkowo ok. 
57 km rur. O przekroczeniu za
dań meldują ponadto załogi Wal
cowni Drobnych Profili (nadwyż
ka wynosi 1.401 ton profili 1 777 
ton drutu). Wydziału W-l, Kuźni 
1 Siłowni, (jd)

Delegaci 11 tys. członków SITPH 
obradufą

(Dokończenie ze str. 1.)
Na rozpoczęte w dniu wczorajszym w HiL obrady 

XVII Zjazdu SITPH przybyli m. in.: wicepremier i prze
wodniczący Komitetu Nauki i Techniki tow. EUGENIUSZ 
SZYR, prezes Naczelnej Organizacji Technicznej tow. 
BOLESŁAW RUMIŃSKI, wiceprezes Polskiej Akademii 
Nauk i przewodniczący Kom. Hutnictwa PAN prof. ALE
KSANDER KRUPKOWSKI, zastępca ministra przemysłu 
ciężkiego dJs hutnictwa tow. FRANCISZEK KAIM, wi
ceminister MPC, dyrektor generalny ZHZiS tow. RY
SZARD TZRC1ONKA, przedstawiciel Wydziału Ekono
micznego KC PZPR tow. EDMUND SAWICKI. I sekre
tarz KW PZPR w Krakowie, poseł LUCJAN MOTYKA, 
rektor AGH prof. KIEJSTUT ZEMAJTIS. przewodniczą
cy ZG ZZH, poseł tow. JOZEF KIESZCZYŃSKI, prze
wodniczący Prez. RN m. Krakowa tow. ZBIGNIEW SKO- 
LJCKI, I sekretarz KF PZPR, poseł tow. ZBIGNIEW 
JAKUS, dyrektor naczelny HiL tow. BOHDAN KOŁO- 
MYJSKI, oraz przedstawiciele hutników węgierskich 
i czechosłowackich.

Na program obrad złożyły się przemówienia przed
stawicieli Rządu, MPC, NOT, Komitetu Hutnictwa PAN,

Huty im. Lenina, odznaczenia aktywistów Stowarzyszenia 
oraz referaty wiceprzewodniczącego PAN prof. dr inż. A. 
Krupkowskiego, rektora AGH prof. mgr inż. K. Żemajtisa 
(„Nauka i technika metalurgiczna w ubiegłym XX-leciu 
t perspektywy ich rozwoju”), prof. dr inż. J. Szpilewicza 
i doc. mgr inż. S. Paw'owskiego (,,Nauka i technika prze
mysłu koksochemicznego i materiałów ogniotrwałych w 
ub. XX-leciu i perspektywy ich rozwoju”), oraz towa
rzyskie spotkanie uczestników Zjazdu w salach „Kasy
na” kombinatu.

W 18-letnim dorobku SITPH dwa ostatnie lata, dzielą
ce nas od poprzedniego, XVI Zjazdu były okresem szcze
gólnie intensywnego rozwoju organizacji. O blis
ko 1000 osób wzrosła liczba członków SITPH, zrzeszają
cego obecnie 11.200 członków.

Inicjatywie SITPH zawdzięczamy szereg naukowych 
spotkań i konferencji, mających ogromne znaczenie dla 
postępu technicznego. Rewelacją na skalę międzynarodo
wa było np. przesunięcie wielkiego pieca w hucie „Po
kój" oraz zjazd kalibrowników — z udziałem specjalistów 
z 10 krajów Europy — którego wynikami zainteresowało 
się szereg zagranicznych Akademii Nauk. W' swym dwu- 
lenim dorobku SITPH ma 745 narad i konferencji nauko
wych na których wygłoszono 1851 referatów oraz 19 na
rad i udziałem ISO zagranicznych referentów.

Stowarzyszenie nawiązało bliską współpracę z PAN, 
która — jak to określił prof. Krupkowski — jest „połą
czeniem wysokiej nauki z wysoką techniką". Wśród 76 
tytułów periodycznych i doraźnych publikacji wydawa

nych przez SITPH stale ukazują się 4 pisma, udostępnia
jące polskim fachowcom najciekawsze pozycje z zagra
nicznej literatury fachowej.

Postęp techniczny i aktualizacja wiedzy technicznej in
żynierów i techników — to zasadniczy cel działalności 
stowarzyszenia. Wiedza techniczna posiadaczy dyplomów 
sprzed kilkunastu a nawet kilku lat gwałtownie się sta
rzeje. Dlatego też pierwszorzędną pozycję w programie 
pracy SITPH stanowi dokształcanie zarówno posiadaczy 
dyplomów inżynierskich pierwszego stopnia, jak i magis
trów inżynierów. Dla tych ostatnich organizuje się -wy
kłady wybitnych naukowców i specjalistów — prakty
ków. Wprowadzono przy tym zasadę, że egzamin z wy
nikiem bardzo dobrym i dobrym zapewnia zawodowy 
awans i wyższe uposażenie. Akcji dokształcania towarzy
szy rozwijająca się akcja wydawnicza, mająca na celu 
zapewnienie inżynierom i technikom pomocy naukowych, 
uwzględniających najnowszą wiedzę techniczną. Dotąd 
przeszkolono już 200 magistrów inżynierów, a 400 dyplo
mantów I stopnia zdobywa zaoczne dyplomy magister
skie.

Dziś drugi dzień obrad, dzień wyboru nowych władz 
stowarzyszenia, dyskusji nad sprawozdaniami i propozy
cjami statutowych i regulaminowych zmian oraz piana
mi. *"

Uczestnikom zjazdu życzymy dalszych pomyślnych ob
rad.' Jego organizatorom składamy wyrazy uznania za 
ogromną pracę nad sprawnym przeprowadzeniem tego 
wielkiego spotkania. (n)



Nr 16 (384) GŁOS NOWEJ HUTY Str. 3

23.819 fys. 71 na fundusz nagród

KSR zatwierdziła bilans huty
i podział funduszu zakładowego

W ubiegły wtorek, tj. 14 kwietnia br. odbyła się Kon
ferencja Samorządu Robotniczego Huty poświęcona pod
sumowaniu wyników ekonomicznych, osiągniętych w ubie
głym roku, zatwierdzeniu bilansu i podziałowi funduszu 
zakładowego za 1963 rok.

W Konferencji wzięli także udział przedstawiciele Zje
dnoczenia Hutnictwa Żelaza i Stali: dyr. FRĄCZEK i 
mgr KOCOT oraz przedstawiciele KW PZPR: tow. WA
CHOWSKI i tow. BOJKO.

Konferencję otworzył I se
kretarz KF PZPR poseł tow. 
Z. Jakus, podkreślając między 
innymi, że rok 1963 by! okre
sem wzmożonego działania ca
łej załogi oraz kierownictwa 
polityczno-gospodarczego Hu
ty, nacelowanego na poprawę 
efektów ekonomicznych. Re
zultatem wzmożonego działa
nia było zwiększenie produk
cji i zysku.

Sprawozdanie z działalności 
gospodarczej Huty ziożył dy
rektor naczelny tow. mgr inż. 
B. Kołomyjski. Jak wynika z 
oceny, plan produkcji towaro
wej w ub. r. został wykonany 
w 102,7 proc. Przekroczenie 
planu produkcji o przeszło 
290 min zł osiągnięte zostało 
poprzez przekroczenie zadań i- 
lościowych i wzrost średnich 
cen zbytu w wyniku popra
wy gatunkowości produkcji. 
Nie mniej jednak w kilku a- 
sortymentach planu nie wyko
nano. W dziedzinie uzysków 
od szeregu lat prowadzi się 
pracę nacelowaną na ich po
prawę. Podjęto we właściwym 
czasie radykalne środki i sze
roko zakrojony program dzia
łania, który jest obecnie rea
lizowany.

W ubiegłym roku 
eksportu wyrobów 
czych wyniósł ponad 
złotych. W dziedzinie 
nienia i wydajności pracy u- 
zyskano b. dobre rezultaty 
wyrażające się tym, że pła.n 
zatrudnienia ogółem został 
wykonany w 99,8 proc., a plan 
wydajności według wartości 
produkcji towarowej na 1 ro
botnika grupy przemysłowej 
— w 103,0 proc. Realizacja 
programu postępu techniczne
go przyniosła w 1963 roku e- 
fekt wyrażający się kwotą 150

poziom 
hutni- 

3,3 mid 
zatrud-

KTiR HUTY
ZNOWU 

NA
PIERWSZYM MIEJSCU
W KRAJU

Nasz klub Techniki i Racjo
nalizacji od lat szczyci się 
pięknym dorobkiem w swej 
działalności, wyrażającym się 
wzrastającą liczbą pomysłów 
racjonalizatorskich i ogrom
nymi kwotami zaoszczędzo
nych pieniędzy. Racjonalizato
rzy HjL byli — i są nadal — 
stale w hutn!»wej czołówce. 
Zajmowali pierwsze miejsce w 
ogólnopolskim współzawodni
ctwie KTiR-ów przemysłu hu
tniczego, stanowili wzór do
brej organizacji i rozmachu w 
pracy. Oni też pierwsi wystą
pili z apelem o podejmowanie 
przez rzeszę racjonalizatorów 
zobowiązań na cześć IV Zja
zdu PZPR i XX-lecia PRL.

Jak wiadomo, KTiR Huty 
im. Lenina podjął się wygos
podarować do roku 1965 pół 
miliarda złotych oszczędności. 
Tym samym poprzednie jego 
zobowiązanie zostało jeszcze 
pogłębione o 200 min złotych. 
A jak wygląda postęp realiza
cji tego cennego zobowiązania 
racjonalizatorów HiL? Do tej 
jx>ry dzięki wprowadzonym do 
produkcji pomysłom i uspra
wnieniom zaoszczędzono po
nad 350 min złotych.

Ostatr.io Klub Techniki i 
Racjonalizacji naszej huty o- 
trzymał nowe wielkie wyróż
nienie. Zdobył on I miejsce 
we współzawodnictwie pro- 

min złotych, przy nakładach 
92 min złotych. Analiza gospo
darki materałowej wykazuje 
poprawę, aczkolwiek jeszcze 
nie wystarczającą. Zapasy ma 
teriałowe na przestrzeni ubie
głego roku zostały obniżone o 
2.8 proc, przy wzroście pro
dukcji 6.0 proc. W dalszym 
ciągu jednak temu zagadnie
niu pośwęcać się będzie wię
cej uwagi niż dotychczas.

Plan techniczno-ekonomicz
ny ubiegłego roku ustalał za
dania huty w zakresie zysku 
bilansowego w wysokości 1975 
min złotych. Kombinat nasz 
osiągnął 2.028 min zł. co sta
nowi nadwyżkę ponad 53 min 
złotych ti. 2.7 proc. Na wyni
ki te złożyło się zwiększenie 
akumulacji na produkcji to
warowej. dodatni wynik na 
sprzedaży usług nieprzemysło
wych oraz polepszenie w gos
podarce pozaoperacyinej.

Na poziom kosztów wpły
nęły także takie okoliczności 
jak skutki zimy, które pochło
nęły 48 min złotych, pogorsze
nie warunków wsadowvch A- 
glomerowni i Wielkich Pieców 
— 5 min zł. zastąpienie rudy 
albańskiej drogą rudą doniec
ką — 1 min zł. nie wvkonanie 
planu orodukcji blach ocyno
wanych elektrolitvcznie na 
skutek braku zamówień co 
spowodowało wzrost kosztów 
? z'' zastosowanie dro
ższej niż planowano mieszanki 
węgla do produkcji koksu — 
16 min złotów i inne. Wskaź
nik .udział” kosztów w war
tości produkcji towarowej zo
stał obniżony do poziomu 81 
proc.

Reasumując należv podkreś
lić, że pomimo trudnych wa
runków zaistniałych w roku 
1963 Huta im. Lenina wykona- 
ła i znacznie przekroczyła pod- 

wadzonym pomiędzy KTlK-a- 
ml w resorcie przemysłu hut
niczego, za rok 1963. Jednocze
śnie z tytułem najlepszego, 
najaktywniejszego Klubu Te
chniki i Racjonalizacji przy
znana została nagroda w 
kwocie 25 tys. zł. Trzeba przy
znać, że wyniki KTiR-u Hil 
były bezkonkurencyjne w po
równaniu z pozostałymi huta
mi.

Całej rzeszy racjonalizato
rów HiL — z okazji cennego 
wyróżnienia przyznanego ich 
Klubowi — serdecznie gratu
lujemy sukcesu i życzymy 
wielu dalszych osiągnięć w 
pracy oraz wielu nowych mi
lionów złotych oszczędności.

Od)

Już 4 kobiece brygady
w Hucie im. Lenina

Na jednym z ostatnich po
siedzeń Komisji Kobiet Pra
cujących przy Radzie Zakła
dowej HiL dokonano podsu
mowania realizacji zamierzeń 
Komisji za ostatni okres. Cho
dziło głównie o sprawy zwią
zane z uchwałami V Plenum 
CRZZ. Z informacji tow. 
Wejman wynika, że duże o- 
siągnięcia notujemy w dzie
dzinie tworzenia kobiecych 
brygad, walczących o tytuł 
BPS. Takich brygad mamy 
już w Hucie im. Lenina 4. z 
czego jedną w Ocynowni Og
niowej P-62. dwie w labora
torium i jedną w OZR — w 
kasynie- Brygady kobiece two
rzone są w dalszym ciągu, 
mimo oporu nielicznych zresz
tą sceptyków.

Realizacja zobowiązań ko
biet, podjętych w związku z 

stawowe zadania planu. Mimo 
osiągnięć są jeszcze zagadnie
nia, którym trzeba poświęcić 
maksimum uwagi i wysiłku 
dla likwidacji nieprawidłowo
ści występujących szczególnie 
na odcinkach: kosztów, norm 
zużycia materiałów, kosztów 
remontów, jakości produkcji, 
gospodarki materiałowej itp.

Koreferat w sprawie wyni
ków ekonomicznych Huty o- 
siągniętych w roku 1963 prze
dstawił tow. J. Kruk — prze
wodniczący Komisji Kosztów 
i Rozrachunku Gospodarczego 
Rady Robotniczej. Między in
nymi omówił dodatnie i ujem
ne strony w gospodarce Kom
binatu, w poziomie wyników 
bilansowych, w gospodarce 
środkami obrotowymi i ich 
rotacji, w gospodarce kredyta
mi bankowymi, w sytuacji 
płatniczej Huty.

Przewodniczący Rady Ro
botniczej — tow. A. Komórka 
zreferował poziom i podział 
funduszu zakładowego, wypra
cowanego przez załogę Huty 
w 1963 roku. Rozdział fundu
szu zakładowego pomiędzy po
szczególne zakłady i wydziały 
został dokonany w oparciu o 
wyniki ekonomiczne osiągnię
te w ramach wewnątrzzakła
dowego rozrachunku gospo
darczego. Ogólny odpis roczny 
funduszu zakładowego wyniósł 
39.698 tys. zł. Z powyższej 
kwoty przeznacza się 9.92-1 
tys. zł na budownictwo mie- 
szkanowc, 5.955 tys. zł na fun
dusz socjalno-bytowy i współ
zawodnictwo. Na fundusz na
gród przypada 23.819 tys. zł. 
Należy podkreślić, że wyso
kość wypracowanego funduszu 
zakładowego w ubiegłym ro
ku wzrosła o przeszło 8 min 
złotych w stosunku do pozio
mu 1962 roku. Średnia nagro
da na jednego pracownika 
Huty została tym samym pod
wyższona z 728 zł do 902 zł. .

W dyskusji nad wynikami 
bilansowymi Huty zabrali 
głos tow. tow. Biernacki — z 
P-50, Salwiński — z P-62, SA- 
dowski — Główny Mechanik 
Hutv, tow. Kołodziejczyk 
z ZK, dyr. Frączek — ZHŻiSt., 
oraz tow. J. Stefanik — prze
wodniczący Rady Zakładowej 
Kombinatu. W dalszej części 
Konferencji dyrektor Pracy — 
tow. inż. mgr St. Suchoński 
przedstawił wniosek 
wadzenie nowego 
pracy w Wydziale 
Pieców, omawiając 
stan przygotowań w 
rze.

Konferencja Samorządu Ro
botniczego Huty podjęła uch
wały zatwierdzające bilans 
Huty za 1963 rok, wprowa
dzające uzupełnienia do regu
laminu podziału funduszu za
kładowego, zatwierdzające 
rozdziały funduszu zakłado
wego Huty, wprowadzające 
4-brygadowy ruch pracy w 

Wydziale Wielkich Pieców o- 
raz postanawiające o dalszym 
uczestniczeniu w współzawod
nictwie pracy o tytuł najlep
szej Huty. ZR

o wpro- 
systemu 

Wielkich 
zarazem 
tej mie-

z XX-
Między- 
Kobiet

XIV Plenum Partii, 
leciem PRL, a także 
narodowym Dniem 
przebiega również pomyślnie. 
Wykonanie zobowiązań pro
dukcyjnych przyniesie hucie 
ok. 440 tys. zł oszczędności, 
poza tym kobiety przeznaczyły 
wiele godzin na czyny spo
łeczne w kombinacie i w 
dzielnicy.

Nie zapomina się również 
o szkoleniu kobiet, o podno
szeniu ich wiadomości zawo
dowych i ogólnych, 
staraniom Komisji 
a zwłaszcza tow. 
przy poparciu Rady 
wej

Dzięki 
Kobiecej, 
Mólowej, 
Zakłado- 

zorganizewano kurs 
eksternistyczny dla kobiet z 
zakresu 7 klas szkoły podsta
wowej. Swój udział w kursie 
zgłosiło 180 pracownic huty. 
Zajęto się poza tym energez-

Ze spotkań przedzjazdowych
(Dokończenia ze str. 1) 

kraj. Jest również najwięk
szym odbiorcą naszych ma
szyn.) m. in. z tego też wzglę
du, że rozwój normalnego 
handlu zagranicznego utrudnia 
stworzony na zachodzie tzw. 
„wspólny rynek”.

Na zakońezefte Edward O- 
chab stwierdził, że wyniki 
realizacji zadań gospodarczvch 
zależą od tysięcy pracowni
ków'. Każdy członek partii, 
każdy kolektyw w zakładzie 
musi w dyskusji przedzjazdo-

w Icemtnlster F. 
Kaim w 
spotkania.

Lenina.
przedzjazdo- 
problemach 

z tezami na 
wiceminister prze- 

Kaim. 
doty- 
zadań

KsnW czasie obrad ostatniej 
huty wręczone zostały nowe tytu

ły Brygad Pracy Socjalistycznej. 
Na zdjęciu — sekretarz Rsdy Za
kładowej HiL tow. Edward Gło 
wacki wręcza dyplomy i odznaki 
BPS kierownikowi brygady ze 
Stalowni tow. Zdradziszowi.

Po omówieniu wyników ors
cy naszej huty w okresie mar 
ca i jednocześnie też I kwar
tału br. (w jednym z ostatnich 
numerów) przejdźmy teraz do 
drugiej bardzo ważnej dzie
dziny. a mianowicie do ekspor
tu. Uzyskane w tym zakresie 
wyniki stawiają naszą hutę w 
rzędzie najpoważniejszych 
eksporterów wyrobów hutni
czych w skali światowej. Ma
my odbiorców na wszystkich 
niemal kontynentach i w naj
bardziej uprzemysłowionych 
— a wiec bardzo wymagają
cych — krajach. Znak fabry
czny HiL ceniony jest na świa
towym rynku hutniczym.

Plan eksportowy I kwarta
łu br. wykonały 
wszystkie wydziały HiL — za 
wyjątkiem jedynie Wydziału 
Rur Zgrzewanych. Ale trzeba 
też wyraźnie podkreślić, że za
ważyło tutaj odrabianie zale
głości z ub. roku i w konse
kwencji niewykonanie planu 
styczniowego. Załoga Wydzia
łu Rur Zgrzewanych dobrze 
poradziła sobie z zadaniami 
lutego i marca, wykonując 
plan tego ostatniego miesiąca 
aż w 127,3 proc. Niestety - 
jak już wspomnieliśmy — bi
lans I kwartału br. jest mimo 
wszystko ujemny, plan wyko

pomyślni»

nie sprawami BHP, polepsze
niem warunków pracy ko
biet. Utworzono w poszcze
gólnych wydziałach huty 20 
gabinetów higienicznych, w 
toku załatwiania znajduje się 
zorganizowanie gabinetów 
kosmetycznych w ZK i ZMO. 
W tej ostatniej sprawie ko
biety oczekują większego za
interesowania i pomocy od 
kierownictwa gospodarczo- 
społecznego HiL, zagadnienie 
jest bowiem bardzo 
a tok załatwiania 
zbyt opieszały.

Dalsze zamierzenia 
ją s'ę w trakcie 
Cykl wycieczek
zapoczątkuje wyjazd 
kobiecego HiL do huty „Bato
ry", a w następnej kolejności 
przewiduje się szereg wyjaz
dów na wypoczynek świątecz
ny do pięknych miejscowości 
podkrakowskich, jak również 
dalsze wycieczki. Warto wspo
mnieć, że i sprawa odczytów 
lekarzy cieszy się coraz więk
szym zainteresowaniem, Do
tej pory zorganizowano już 

ważne, 
niestety

znajdu- 
realizacji. 

dla kobiet 
aktywu

wej szukać środków na wy
konanie tych zadań. Trzeba 
mówić o zagadnieniach gos
podarczych jak najbardziej

konkretnie, zdobywać dla pro
gramu rozwoju kraju zawar
tego w tezach — serca, wolę 
i patriotyzm naszych ludzi- 
Wszystko to jest bardzo waż
ne zwłaszcza w tak potężnym 
zakładzie, który odgrywa tak 
dużą rolę w życiu ekonomicz
nym, jak Huta im.

W dalszym ciągu 
wego spotkania, o 
hutnictwa w związku 
Zjazd mówił 
mysłu ciężkiego Franciszek 
Naświetlił on wiele spraw 
czących najaktualniejszych 
hutnictwa, jego rozwoju i rozwo
ju Huty im. Lenina. Poświęcił 
wiele miejsca modernizacji stare
go hutnictwa, a m. in. i ilościo
wemu wzrostowi produkcji w no
wych butach. Ok. 45 proc, nakła
dów na hutnictwo będzie przez
naczonych na tzw. uszlachetnia
nie stali i wyrobów walcowanych. 
Jeżeli chodzi o naszą hutę, to 
rozpoczniemy w br. m. in. bu
dowę kompleksu 5 wielkiego pie
ca. W następnej 5-latce będziemy 
budować 11 i 12 baterię koksow
niczą. Prawdopodobnie też zbudu. 
je się u nas nowy slabing i wiele

UMACNIA SIĘ 
WYSOKA RANGA

proc. Z dostaw przygotowa
nych do wysyłki przed
terminowo należy wy
mienić zamówienia czechosło
wackie i albańskie. W ogóle 
wydział ten, posiadający ni« 
od dziś bardzo dobre trady
cje eksportowe, utrzymuje do
brą passę rytmicznie wykonu
jąc swe zadania i oo bardzo 
istotne, dbając o dobrą jakość 
blachy.

Dalsze asortymenty blachy 
cienkiej? Plan eksDortu bla
chy ocynkowanej wykonany 
został za I kwartał w 107,2 
proc. W marcu wynik był jed
nak gorszy: 98,7 proc, zadań, 
Także w Ocynkowni notujemy 
wyprzedzenie niektórych do
staw m. in. dla CSRS i Jugo
sławii. W asortymencie blachy 
ocynowanej również osiągnię
ty został sukces. Wyraża «ię 
on wykonaniem planu I kwar
tału br. w 100,2 proc. Nie mo
żemy jednak podać wyników 
marca, gdyż wprowadzone zo
stały pewne zmiany odnoszące 
się do warunków i do gatun
kowości dostaw.

Na słowa dużego uznania 
zasłużyła sobie załoga Walco
wni Drobnych Profili, która u- 
trzymała świetne tempo pra
cy wysoko przekraczając swe 
zadania. Wystarczy powiedzieć, 
że jej plan kwartalny ekspor
tu wykonany został w 170.1 
proc, a łącznie z tzw. zadania
mi dodatkowymi — w 102,9 
proc. Rekordowy jest także re- 

kilka tego rodzaju pogadanek 1 zultat uzyskany w marcu: 
191,9 proc, planu oraz — łącz
nie z zadaniami dodatkowymi 
— 103 proc, planu I jeszcze 
jedno, do szeregu tradycyj
nych już wyrobów hutniczych 
wysyłanych ż Huty im. Lenina 
w świat doszedł ostatnio no
wy asortyment. Jest nim tzw. 
walcówka. „Debiut” kombina 
tu wypadł w tym zakresie na 
medal, a świadczą o tym naj
lepiej wysokie cyfry wykona
nia zadań produkcyjnych. 
Plan kwartalny: 295 proc, pla
nu miesiąca marca: 875 proc. 
Pierwsze dostawy zostały bar
dzo życzliwie przyjęte przez 
odbiorców i to chyba najlepiej 
awizuje rezszerzenie nawiąza
nych już kontraktów.

A więc I kwartał bież, roku 
można uznać za bardzo dobry 
c-kres w pracy naszej huty. 
Wysokie przekroczenie planów 
produkcyjnych przez niemal 
wszystkie wydziały 
kombnatu poszło w parze i z 
poprawą jakości produkcji i z 
wykonaniem zadań eksporto
wych.

WASZEJ HUTY 
JAKO EKSPORTERA

nany został bowiem w 98,3 
proć. Zaległość wynosi ok. 63 
km rur.

Rytmicznie wykonuje w br. 
swe powinności eksportowa 
załoga Walcowni Gorącej 
Blach. Plan I kwartału br. wy
konała ona w 106,6 proc., plan 
marca w 118,7 proc. Na pod
kreślenie zasługuje „wyprze
dzenie” realizacji wielu pozy
cji zamówieniowych, przezna
czonych przede wszystkim dla 
Czechosłowacji i Szwecji. Do
datkowa produkcja na eksport 
w ilości ok. 2.808 ton blachy 
ułatwi niewątpliwie pełne wy
konanie planu za kwiecień i 
następnie za II kwartał br.

Nie zawiodła — zresztą jak 
zwykle dotychczas — załoga 
Walcowni Zimnej Blach. Swe 
zadania w produkcji Wachy 
„czarnej” wykonała ona — za 
okres I kwartału br. w 101.2 
proc. — i za marzec w 106,0

1 nie ma żadnych przeszkód, 
aby kobiety z poszczególnych 
wydziałów zgłaszały chęć wy
słuchania odczytów.

Na posiedzeniu Komisji Kobiecej 
wiele mówiono o sprawach przy
działu sort odzieżowych dla pra
cownic huty. Zagadnienie to po
prawiło sic o tyle, że opracowano 
nową, bardziej korzystną tabelę 
norm odzieży dla kobiet, ale nie
stety ubrań tych 1 obuwia nie 
ma w magazynach. Zaopatrzeni* 
w dalszym ciągu przykłada nie. 
wielką wagę do tej sprawy, spro
wadzając odzież dla kobiet „nie
typowych” - o wiele za małą 
lub o wiele za dużą. Nie ma w 
dalszym ciągu lekkich pantofli 

dla hotelowych 1 sprzątaczek, ma
gazyny nie dysponują konieczny
mi dla gońców pelerynami, far
tuchy są Jedynie grube, drelicho
we, nie nadające się zupełnie do 
pracy w lecle. Komisja Kobieca 
dużo miejsca w swej działalności 
poświęca tym zagadnieniom 
łączącym się ze sprawami Bill’ 
- Jednak bez pomocy 1 wysiłków 
Działu Zaopatrzenia sytuacja nie 
może ulec poprawie. A tej popra
wy domaga się kilkutysięczna za
łoga kobieca HIL. (dr)

I

produkować 
min 600 ty». 
7C0 (lub te* 
min 800 żyt.

innych dużych obiektów, w 1SW 
r. będziemy w HIL
4 min ton koksu, 3 
ton surówki, 3 min
S00) tys. ton stall, 2 
ton wyrobów gorąco walcowanych. 
Nakłady na budowę huty wyniosą 
prawdopodobnie 3 mld złotych 
(w przyszłej S-latce).

W dyskusji jaka się póź
niej wywiązała wiele istotnych 
zagadnień poruszyli zabierają
cy glos uczestniczący w spot
kaniu pracownicy naszej huty 
oraz przedstawiciele PP3 HiL.

Zabierając na zakończenie 
spotkania głos sekretarz KC 
Partii Edward Ochab ustosun
kował się do poruszonych w 
dyskusji zagadnień, jak rów
nież odpowiedział na zgłoszo
ne pytania. M. in. wyczerpu
jąco wyjaśnił on aktualną sy
tuację w światowym ruchu 
robotniczym i stanowisko w 
tych sprawach zajmowane 
przez Polską Zjednoczoną 
Partię Robotniczą.

Zamykając spotkanie I sekre
tarz KF PZPR tow. Zbigniew Ja- 
kus zaapelował do obecnych, by 
przenieśli do swych organizacji i 
załóg bogate treści przedzjazdo- 
wego spotkania z przedstawicie
lem kierownictwa naszej partii 
towarzyszem Edwardem Ochabem, 
w celu najpełniejszego zapoznania 
z nimi wszystkich załóg naszej 
huty. w-
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tej chwili jednym z najważniejszych problemów 
polskiego hutnictwa, na którym skoncentrowana 
jest uwaga kierownictwa tego resortu, a także za

łóg wszystkich hut, jest problem uzysków. Nie mamy 
niestety w tej dziedzinie zbyt dużych osiągnięć, ciągle 
jeszcze odpad w naszym hutnictwie jest dużo większy 
niż w przodujących zakładach Związku Radzieckiego 
oraz w wielu hutach zachodnich. Nim otrzyma się goto
wy, końcowy produkt hutniczy np. blachę czy rury — 
odpad na całym cyklu produkcyjnym jest bardzo duży. 
Przede wszystkim z powodu wybraków i nietrafionych, 
wytopów.

Sprawy, o których wspomniałem, były ostatnio przed
miotem konferencji, zwołanej w Katowicach, w któ
rej m. in. wziął udział wiceminister MFC tow. Ryszard 
Trzcionka. Uczestnikom konferencji — dyrektorom 

WBAWA UZYSKÓW - 
TO WIĘCEJ STALI

wszystkich hut oraz sekretarzem organizacji partyj
nych przekazany został plan przedsięwzięć organizacyj
nych, którego realizacja obowiązywać będzie zakłady 
hutnicze. Zjednoczenie Hutnictwa Żelaza i Stali, ZG 
ZZH i SITPH.

W programie tym ujęty został całokształt spraw orga
nizacyjnych i technologicznych, więżących się z poprawą 
uzysków produkcyjnych. Rzecz jasna — udział załogi 
Huty im. Lenina w realizacji tego programu, jakkolwiek 
trzeba podkreślić, że nasza huta jest bodaj jedynym za
kładem, gdzie sprawa uzysków wygląda dość dobrze, 
musi być bardzo duży. Działa tutaj bowiem prawo wiel
kich liczb. Jeden procent wybraków czy też nietrafio
nych wytopów w Stalowni, znaczy u nas niejednokrot
nie więcej, niż 5’/« w tzw. starym hutnictwie.

Jakie osiągamy w HiL uzyski? Siedząc pilnie kształ
towanie się ich w okresie kilku ostatnich lat, w dwu 
najważniejszych wydziałach kombinatu — w Stalowni

Wymiana doświadczeń celem
' wizyty Prezydium Eatfy Robotniczej

Oświęcimskich Zakładów Chemicznych
Pogłębiające się znaczenie 

samorządu robotniczego i jego 
rola w zarządzaniu zakładami 
prący wymagają od jego orga
nów coraz wyższego poziomu 
pracy i coraz sprawniejszych i 
dojrzalszych metod działania. 
Dlatego też działacze samorzą
dów wielu zakładów pracy 
chętnie wymieniają między 
sobą doświadczenia w zakresie 
swej pracy na drodze wzajem
nych spotkań i dyskusji nad 
istotnymi i interesującymi ich 
tematami. Wśród wielkich za
kładów przemysłowych Rada 
Robotnicza naszego kombina
tu cieszy się dużym uznaniem, 
a ich samorządy chętnie korzy
stają z wieloletnich doświad-
czeń samorządu robotniczego 
huty.

W ubiegłym tygodniu gościli 
w naszej hucie członkowie pre
zydium Rady Robotniczej 
Kombinatu Chemicznego w O- 
święcimiu, wśród nich przewo
dniczący RR mgr Bogusław 
Grochowski, jej sekretarz inż. 
Jsn Babiarz i przewodniczący 
Rady Zakładowej kombinatu 
tow. Jan Kasperek. Towarzy
sze z Oświęcimia po zwiedze
niu kombinatu i zapoznaniu się 
z pracą hutników spotkali się 
z członkami prezydium naszej 
Rady Robotniczej i w długiej, 
bezpośredniej rozmowie prze
dyskutowali wiele istotnych 
spraw, jak planowanie i orga
nizowanie pracy rady i samo
rządu robotniczego, udział Ra-

Małe usprawnienia 
- duże korzyści

Wydział Walcowni Zimnych" 
Blach wzbogacił się ostatnio o 
kilka nowoczesnych urządzeń 
technicznych, dzięki którym 
znacznie zwiększono wydaj
ność pracy i poprawiono ja
kość produkcji.

Duże korzyści dało zasto
sowanie mikromierzy rentge
nowskich produkcji amery
kańskiej do mierzenia gru
bości walcowanej blachy, 
które przyczyniły się poważ
nie do obniżenia ilości wy
braków. Nowoczesne mikro- 
mierze pracują już na wal
carce nawrotnej, 5-klatkowej 
i agregacie służącym do elek
trolitycznego ocynowania 
blach. Automatycznie dokonu
ją one pomiaru grubości bla
chy i samoczynnie notują wy
niki na wykresie pozwalają
cym operatorowi właściwie 
sterować walcarką. Nowato

dy Robotniczej i jej komisji w 
porządkowaniu gospodarki ma
teriałowej, w realizowaniu u- 
chwał KSR, współpracę z po
zostałymi organami KSR itp. 
Dyskusję zakończono bez ma
ła u drzwi odjeżdżającego sa
mochodu gości.

Towarzysze z Oświęcimia za
prosili przedstawicieli naszego 
samorządu do siebie, aby tam 
na miejscu, po zapoznaniu się 
z pracą ich samorządu dokoń
czyć zaczętą u nas w dyskusję. 
Mamy nadzieję, że z dużym 
pożytkiem dla nas i dla nich.

Wl- S.

Kącik bhp

Kask ochronny 
spełnił swoje zadanie
O dużym szczęściu może 

mówić manewrowy oddzia
łu przewozów Stalownia — 
W 714 ob. Józef Chlebda. W 
dniu 26 marca br. około go
dziny 10.40 znajdował się 
w hali Walcowni Wstęp
nych przy torze nr 110, na 
wysokości 11-go pieca wgłęb
nego. Po odstawieniu zesta
wu wlewków gorących ze 

rzy wydziału P-62 zamierza
ją w przyszłości udoskonalić 
tę aparaturę, tak aby nie tyl
ko rejestrowała grubość wal
cowanej blachy ale również 
automatycznie naprawiała 
błędy. Szczególnie jest to 
ważne na walcarce 5-klatko
wej, gdzie szybkość walco
wanego pasma blachy wyno
si ponad 22 metry na sekun
dę.

Wiele cennych innowacji 
technicznych pracownicy 
Walcowni Zimnych Blach 
wykonali we własnym za
kresie, w ramach planu po
stępu technicznego, który 
zrealizowano w ubiegłym ro
ku w 105 proc. Nakłady prze
znaczone na wykonanie pla
nu wyniosły ponad 5.770 tys. 
złotych, ale efekty są dwu
krotnie wyższe.

Do wartościowych uspra

Martenowskiej i w Wydz. Walcownie Wstępne — do
chodzimy do wniosku, że odbywa się stały postęp. I tak 
np. w ro.ru 1959 mieliśmy w Stalowni uzysk w granicach 
97.0“/» oraz 5 3% wybraków. W roku 1960 poprawił się 

uzysk na 88.7, a wybraki spadły na 4.5’W roku 1961 
uzysk był nieco mniejszy, wynosił bowiem 88.2%, ale 
spadła dalej ilość wybraków do 4.2%. W roku 1962 uzysk 
osiągnął 88.8%, ale wybraki wróciły niestety do po
przedniego poziomu tj. do 4.4%. Rok ubegły zapisał się 
dalsza poprawą i w dziedzinie uzysku (wyniósł on 88.9%) 
i w dziedzinie wybraków (które wyniosły 3.9%). Jedno
cześnie też, w tym samym czasie uzysk stali w Walcow
niach Wstępnych poora wił się z 80.7% w roku 1959 na 
84 2% — w roku ubiegłym.

W innych wydziałach, przede wszystkim w Walcow
niach sytuacja kształtowała sie mniej więcej podobnie. 
Notowaliśmy postęp, osiągając krok za krokiem w=ększą 
efektywność wykorzystania materiałowego. Jednak po
wiedzmy sob’e otwarcie, wyniki nie są jeszcze dosta
teczne i na pewno stać nas na dużo więcej. Porównanie 
z przodującymi hutami świata — jak już wspomniałem 
— wypada na r.aszą niekorzyść i to powinno być bodź
cem do dalszej, konsekwentnej poprawy uzysków pro
dukcyjnych.

W staraniach, jakie podejmowaliśmy i będziemy nadal 
podejmować, niemała ro’a przypada do spełnienia spe
cjalnie powołanemu w H'L zespołowi na czele z głów
nym technologiem, dyr. K. Pilińskun. Zespół ten ma za 
zadanie przeanalizować podiete dotychczas przez hutę 
wysiłki dla poprawy uzysków oraz opracować nowy, 
szeroki plan działania. Do zrobienia jest bowiem jeszcze 
cia«le bardzo dużo.

Warto wspomnieć np. o kilku takich sprawach, jak 
wprowadzenie — j?ko stałego punktu obrad Rad Ro

botniczych — zagadnienia uzysków, wprowadzenie szko
lenia pracowników ze stanowisk, maiacych decydujący 
wpływ na poprawę uzysków, wprowadzenie odpraw mi
strzów ze swoimi zespołami na temat uzysków, ogłosze
nie konkursu na najlepszy wniosek racjonalizatorski 
(czy też rozwiązanie techniczne) w zakres:e poprawy uzy
sków, z następującymi nagrodami: I — 20 tys. zh II — 
15 tys. zł i III — 10 tys. zł. przyznawanie raz w roku 
dwóch nagród dla wydziałów, które zaoczczędzs naj
większą ilość stali w drodze poprawy uzysków, w kwo
cie: I nagroda 100 tys. zł, II nagroda 50 tys. zł. (jd)

Dobry i godny 
naśladowania 

pomysł! W Wy
dziale wielkie
Plsee czynny
jest w dni wy
płat kiosk z 
książkami tech
nicznymi i bele
trystyką. Towar 
idzie jak woda.

Striperowni dawał sygnał jaz
dy maszyniście parowozu HL 
45. Nastąpiło wtedy urwanie 
się śruby mocującej szynę pod- 
suwnicową. Śruba ta o śred
nicy około 30 mm i wadze 
1 kg upadła na niego z wy
sokości około 20 metrów. Ob. 
Chlebda dzięki wyposażeniu 
w kask ochronny uniknął po
ważniejszych obrażeń, dozna

wnień należy urządzenie po
miarowe do naciągu blachy 
między klatkami walcowni
czymi. działające na zasadzie 
magneto-elastycznej, które 
przyczyniło się do poprawy 
jakości blachy i wygospoda
rowania 400 tys. złotych osz
czędności rocznie. Inicjatora
mi tego usprawnienia są in
żynierowie: Stefan Gadek,
Roman Jerczyński i dr Wła
dysław Hcjmo.

Na uwagę zasługuje rów
nież nowatorskie urządzenie 
do pomiaru wydłużenia bla
chy na wygładzarce 2-klat- 
kowej, pracujące na zasadzie 
układu impulscwo-tranzvsto- 
wego polepszając jakość blach 
pod względem równomiernego 
rozkładania wgniotu, którego 
autorami są inż. Tadeusz 
Franczak, Stanisław Stanek, 
Stefan Gądek i Julian Tokarz 
oraz urządzenie do wykrywa
nia czystości powierzchni 
blachy przeznaczonej do ocy
nowania elektrolitycznego, 
skonstruowane przez inż.
Zbigniewa Małeckiego, Ada

jąc jedynie skaleczenia i stłu
czenia lewej kości policzko
wej.

Nadm:en!ć warto, że pra
cownicy służby manewrowej 
oddziału przewozów Stalow
ni zostali zaopatrzeni w heł
my ochronne przed miesią
cem. Kask ochronny noszony 
przez ob. Chlebdę zamorty
zował w znacznym stopniu 
upadek śruby i uchronił gło
wę pracownika od niewąt
pliwych poważnych obrażeń.

Może przykład ten ‘nakłoni 
niechętnych do noszenia heł
mów, do zwrócenia uwagi na 
fakt, że w wielu miejscach 
istnieją nieoczekiwane za
grożenia, których mrżna u- 
niknąć stosując odpowiedni 
sprzęt ochronny. KK 

ma Nawrockiego i Antoniego 
Nowaka.

W stadium realizacji znaj
duje się cenne usprawnienie 
techniczne polegające na za
stosowaniu rolek w układzie 
magnetoelastycznym. służą
cym do pomiaru naciągu bla
chy na wygładzarce 2-klat- 
kowej i automatyzacji napę
du śrub naciskowych na 
walcarce nawrotnej i wy
gładzarce I-klatkowej, które 
usprawni proces produkcji i 
znacznie zmniejszy ilość wy
braków.

Pomyślnie rozwija się tak
że w wydziale P-62 ruch 
racjonalizatorski. W minio
nym roku zgłoszono tu 193 
wnioski racjonalizatorskie 
których realizacja przysporzy 
hucie około 23 min złotych 
oszczędności rocznie. 1 wnio
sek zgłoszony w 1963 r. da je 
blisko 267 tys. zł oszczędnoś
ci, a więc o 170 tys. więcej 
niż w 1962 r.

Autorom wniosków racjo
nalizatorskich wypłacono w 
minionym roku 373.852 zł ho
norarium.

Wiosna na budowle Stalowni Konwertorowo-TlenoweJ. Budynek 
główny wznosi się coraz wyżej, ale też termin uruchomienia wy
działu nagli. Budowa ta jest w dużym stepniu uprzemysłowiona.

Dla zapewnienia sprawnej burlnwij

W Stalowni Konv/ertorowej
wybrano pierwszą Radą Wydziałową

Budowa Stalowni Kon- 
wertorowo-Tlenowej huty, 
tak jak każda wielka inwes
tycja nastręcza wiele rozmai
tych problemów. To wystę
pują trudności z realizacją 
harmonogramu budowy i co 
za tym idzie z dotrzymaniem 
terminów oddania poszcze
gólnych węzłów i obiektów, 
to znów brak jest pewnych 
dostaw maszyn i urządzeń, to 
na odmianę nie ma pełnego 
zabezpieczenia budowy w 
dokumentację. Oczywiście nie 
kończą się jeszcze na tym 
kłopoty kierownictwa i za
łogi S.alowni Konwertorowej, 
przygotowującej się już do 
podjęcia eksploatacji i pilnie 
śledzącej postęp budowy.

Dla skuteczniejszego likwi
dowania w samym zarodku 
rysujących się trudności ko
nieczna jest ścisła współpra
ca pomiędzy użytkownikiem 
— z jednej strony, a inwes
torem i budowniczymi — z 
drugiej. Współpraca ta nie 
może zresztą ograniczać się 
tylko do płaszczyzny spraw 
zawodowo - organizacyjnych. 
Aby efekty były najpełniej
sze powinna ona również ob
jąć jak najściślejsze współ
działanie organizacji partyj
nych.

Ostatnio zrobiony został 
pierwszy krok zapoczątkowu
jący ścisłą współpracę eg
zekutyw Oddziałowych Or
ganizacji Partyjnych Stalow
ni Konwertorowej, Inwesty
cji i ZBM nr 2 PPB HiL. 
Na wspólnym posiedzeniu 
egzekutyw, któremu przewod
niczył I sekretarz OPP P-55 
tow. Leopold Kurdziel omó
wiono szeroko kierunki 
współdziałania, skupiając 
uwagę na likwidowaniu trud
ności występujących na bu
dowie.

Jakie zapadły ciekawsze 
postanowienia? Po pierwsze, 
dla pogłębienia korzyści ja
kie daje współpraca postano
wiono, że wspólne posiedze
nia egzekutyw będą się od
bywać — aż do czasu za
kończenia budowy — regular
nie raz w miesiącu. Na po

Z ostatniej chwili

Walcownia Gorąca ! 
powiększa zobowiązania

Na otwartym zebraniu 
partyjnym w Walcowni 
Gorącej Blach HiL z udzia
łem sekretarza KW PZPR, 
tow. Józefa Banaka. w to
ku dyskusji nad tezami na 
IV Zjazd Partii, podwyż
szono uprzednio podjęte 
zobowiązanie produkcyjne.

Załoga P-61 wyproduku

siedzeniach tych dokonywana 
będzie systematyczna analiza 
bieżącej sytuacji na budowie. 
Wiele uwagi będzie się po
święcać terminowemu prze
kazywaniu do eksploatacji o- 
biektów pomocniczych, a to 
dlatego aby w końcowym eta
pie budowy skoncentrować 
wysiłki na dopilnowaniu prac 
w budynku głównym nowej 
Stalowni. Dalsza pilna spra
wa. na którą położono na
cisk, to zaostrzenie wymagań 
jakościowych — szczególnie 
przy budowie obiektów so
cjalno-bytowych.

Plon pierwszego posiedze
nia jest więc bardzo bogaty. 
Nawiązanie ścisłej współpra
cy już nie tylko przez kie
rownictwa gospodarcze ale i 
przez organizacje partyjne, 
wyjdzie z pewnością budowie 
Stalowni Konwertorowo Tle
nowej, na korzyść. Inicjaty
wa ta godna jest ze wszech 
miar uznania.

V
I przy okazji jeszcze jedna 

informacja. Otóż załoga Sta
lowni Konwertorowo-Tleno- 
wej wybrała już pierwszą w 
swej historii radę związkową. 
Do tej pory działała tutaj je
dynie grupa związkowa. Z 
dyskusji jaka toczyła się na 
zebraniu wyborczym warto 
odnotować takie główne pro
blemy jak: działalność so
cjalno-bytowa, troska o stałe 
podnoszenie kwalifikacji za
wodowych załogi, o właściwe 
kształtowanie się stosunków 
między ludźmi — przy za
chowaniu pełnej swobody 
rzeczowej krytyki niedociąg
nięć w pracy, mobilizacja 
załogi do podnoszenia wydaj
ności i do oszczędnego gos
podarowania materiałami, or
ganizowanie wypoczynku po 
pracy, rozwijanie sportu 
i turystyki.

W skład Rady Wydziało
wej, której przewodniczącym 
został wybrany tcw. M. 
Kwiecień, weszli: tow. Wą- 
chalewski, tow. Łucki, tow. 
Zlocki i tow. Rachwał.

(jd)

je w II kwartale br. 10 
tys. ton blachy gorącowal- 
cowanej ponad plan, dając 
hucie dodatkowe oszczęd
ności w kwocie ok. 45 min 
zł. Niezależnie od tego, za
łoga wykańczalni postam- . 
wiła przerobić w kwietniu " 
br. o 3 tys. ton blachy 
więcej, niż przewiduje 
plan, (dr)
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Warunki pracy 
załogi PPB 

tematem sesji OBU
Wczoraj w PPB HiL to

czyły się obrady kolejnej 
Sesji DRN Nowa Huta, po
święconej warunkom pracy 
i warunkom socjalno-byto
wym załogi Przedsięb.or- 
stwa Przemysłowego Budo
wy Huty im. Lenina i przed 
siębiorstw podwykonaw
czych. Na sesji omówiono 
takie zagadnienia, jak szko
lenie załogi, sprawy BHP, 
zaopatrzenie bufetów i sto
łówek robotniczych, dowóz 
pracowników, opieka lekar
ska, warunki mieszkanio
we, rozwój życia kulturalne
go i wiele innych istotnych 
spraw dotyczących załogi 
PPB HiL, jak również in
nych przedsiębiorstw pod
wykonawczych, m. in. 
Przedsiębiorstwa Robót E- 
lektromontażowych „El- 
mont”. Krakowskiego Przed 
siębiorstwa Budowy Pie
ców Przemysłowych, Mo
stostalu, Przedsiębiorstwa 
Instalacji Przemysłowych, 
Nowohuckiego Przedsię
biorstwa Transportowego 
Budownictwa.

Tematem Sesji było po
nadto sprawozdanie z wy
konania budżetu dzielnicy 
za rok 1963. Budżet ten po 
stronie dochodów został 
wykonany w ub. roku w 
kwocie 123,985,333 zł, a po 
stronie wydatków w kwo
cie — 125,557,994 zł.

Bardziej szczegółowo na 
temat zagadnień, omawa- 
nych na wczorajszej Sesji 
DRN napiszemy w następ
nym numerze „Głosu”, (bs)

Ze sportu

Więcej nadziei dla piłkarzy?

Bardzo ciekawa i efektowna jest wystawa wyrobów z por
celany, czynna w salonie TPSP w Nowej Hucie. Na zdję
ciu: zwiedzanie ekspozycji — w chwile po jej otwarciu — 
przez przedstawicieli władz m iejscowych, m. in. przez wi
ceprzewodniczącego Prez. Ra dy Narodowej m. Krakowa 
dr Jana Garlickiego, wiceprz ewodniczącą Prez. DRN w 
Nowej Hucie tow. Helenę Dudzińską i przedstawiciela 
Wydz. Kultury, Nauki i Oświaty KW PZPR mgr Wladysła. 
wa Loranca. Wystawa nosi nazwę: .Ceramika europejska 
od średniowiecza 'do naszych dni". Zwiedzać ją można co
dziennie w godzinach od 11 do 1S.

Pisaliśmy w ubiegłym ty
godniu, że chyba tylko „cud" 
mógłby pomóc piłkarzom w 
uzyskaniu tytułu mistrza ligi 
okręgowej. Ostatnia kolejka 
rozgrywek poprawiła jednak 
wyraźnie sytuację zespoiu 
Hutnika a tym samym... hu
mory w obozie ich sympaty
ków. Przodownik tabeli. Vic
toria Jaworzno, zostawił 2 
punkty w Wadowicach, Unia 
Tarnów pauzowała i dystans 
dzielący nowohucian od ich 
rywali zmalał. Do pełni 
szczęścia jednak jeszcze dale
ko — Victoria ma 3 punkty 
przewagi, a Unia Tarnów 2 
punkty przewagi nad Hutni
kiem.

W tej sytuacji dużym wy
darzeniem będzie niedzielny 
mecz drużyny Hutnika z Vic- 
torią w Jaworznie. Nic więc 
dziwnego, że liczna grupa ki
biców z Nowej Huty wybiera 
się jutro do Jaworzna. Od
dział PTTK przy Hucie im- 
Lenina zorganizował dla pra
cowników Kombinatu wy
cieczkę do Jaworzna — jedną 
z serii niedzielnych wypraw w 
ramach wypoczynku świątecz
nego.

Wynik tego meczu może 
mieć przełomowe znaczenie 
dla losów tegorocznych mis
trzostw ligi okręgowej. Pił
karzy Hutnika stać na zwy
cięstwo, mimo że walczyć bę
dą na obcym terenie. Oczywiś
cie muszą w to spotkanie wło
żyć maksimum ambicji, po
święcenia, woli walki o każdą 
piłkę. Przeciwnik napewno za
demonstruje twardą, ostrą 
grę, na którą trzeba znaleźć 
odpowiednią receptę. Tydzień

A oto kilka bardzo efekto
wnych eksponatów — cera
mika polska z XVI wieku. Te 
i wiele jeszcze innych ekspo
natów pochodzą ze zbiorów 
Muzeutn Narodowego w Kra
kowie, a także z różnych 
miast

Ekipa łączności z Walcowni Gorącej 
i ZLZ w Łętkowicach

W niedzielę dnia 12. IV. 1964 
r- ekipa łączności miasta ze 
wsią z Walcowni Gorącej 
Blach Huty im. Lenina i ZLŻ- 
HiL rozpoczęła okres wyjaz
dów na wieś. Organizacja par
tyjna Walcowni Blach Gorą
cych opiekuje się wsią Łętko
wice pow- Proszowice.

I-szą ekipę lekarsłwy złożo
ną z 4 rech lekarzy medycyny 
i stomatologii, felczera medy
cyny i pomocy dentystycznej 
poprowadził organizator wy
jazdów na wieś z ramienia 
organizacji partyjnej Walcow
ni Blach Gorących tow. Alek
sander Skorupa, który uprzed
nio odwiedził już tę wieś, 
przygotowując wraz z tcwa-

nia szczególną potrzebę wy
jazdu na wieś ekip lekarskich, 
które poza niesieniem doraź
nej pomocy i określeniem le
czenia na najbliższy okres, 
dają możliwość przez szybkie 
wykrycie choroby, skierowa
nia chorego na odpowiednie 
leczenie specjalistyczne lub 
szpitalne.

W czasie pracy ekipy lekar
skiej tow. tow. Aleksander 
Skorupa i Kazimierz Dule- 
wicz, przeprowadzili szkole
nie aktywu wiejskiego na te
maty związane z IV Zjazdem 
PZPR. Ekipa łączności Wal
cowni Gorącej Blach i ZLZ 
HiL w roku bież, będzie sys
tematycznie odwiedzać wieś

Siadem naszej krytyki

OzIsRujemy 
za gorące posiłki

Po wielu staraniach pracow
nicy Walcowni Wstępnych o- 
trzymali kiosk z gorącymi, 
barowymi potrawami. A że 
przed kilku miesiącami zli
kwidowano w tym wydziale 
stołówkę, więc załoga przy
jęła z wielkim zadowoleniem 
otwarcie kiosku z gorącymi 
daniami. Szczególnie pracow
nicy samotni dziękują ser
decznie kierownictwu OZR.

Potrawy są smaczne, obsłu

ga grzeczna, załoga wysuwa 
jednak życzenie, by \ kiosk 
był otwarty dłużej, np. do 
godz. 17, a nie do godz. 14 — 
jak obecnie. Chodzi o to, że 
zmiany popołudniowe w dal
szym ciągu pozbawione są 
ciepłych posiłków.

STEFAN MROCZEK 
korespondent

Od redakcji- Ó sprawie zli
kwidowania stołówki w 
Zgniataczu pisaliśmy już w 
„Głosie”. Stwierdzamy z sa
tysfakcją, że i nasze pismo 
przyczyniło się chociaż częś
ciowo do uruchomienia baru 
w tym wydziale. Oby zawsze 
w ten sposób reagowano na 
krytykę prasową...

temu Hutnik pokonał w ład
nym stylu . rezerwę Cracovii. 
Jutro czeka go znacznie trud
niejsze zadanie.

POŁOWICZNY SUKCES

Tylko jeden punkt zalnkasowall 
piłkarze Hutnika w 'pierwszym w 
tym roku meczu o mistrzostwo 
Uzi juniorów, remisując z Gar
barnią 1:1. Juniorzy Hutnika u- 
trzymali drugą pozycją w tabeli, 
choć szanse na skuteczną rywali
zację z przodownikiem tabeii, 
krakowską Wisłą, nieco zmalały.

Poprawili natomiast swą sytua
cję młodzi piłkarze MKS Krakus, 
wygrywając z Koroną w wysokim 
stosunku 5:1.

W najbliższą niedzielę Hutnik 
grać będzie w Krakowie z Craco- 
vią. Początek meczu o godzinie 
10 00 na boisku Cracovil. MKS 
Krakus natomiast zmierzy się z 
Wisłą, kandydatem na mist-za. 
Mecz ten odbędzie się. również w 
Krakowie, na boisku Wisły.

SPARTAKIADA 
BUDOWNICZYCH 

KOMBINATU

Pod auspicjami Pady Zakłado
wej Przedsiębiorstwa Przemysło
wego Budowy Huty im. Lenina 
odbywać ' się będzie Spartakiada 
budowniczych Huty im. Lenina. 
Wezmą w niej udział pracownicy. 
PPBHiL oraz zaproszonych przed
siębiorstw: NPTB. Mostostalu,

KPZRB. PIP. Elmontu, Przedsię
biorstwa Budowy Pieców Prze
mysłowych i Energomonta u. 
Spartakiada zorganizowana xósta- 
n.e w 15 konkurencjach: piłce 
nożnej, piłce siatkowej, tenisie 
stołowym, kometce, strzelniętwie, 
■szachach, brydżu sportowym, 
łucznlctwle. trójboju lekkoatle
tycznym, biegu na 1000 metrów, 
skoku wzwyż, podnoszeniu cięża
rów, pitce ręcznej, kajakach 1 
wędkarstwie.

Zgłoszenia do udziału w Spar
takiadzie należy kierować na a- 
dres: Rada Zakładowa Zarządu 
Sprzętu PPB HiL. Przygotowania
mi do Spartakiady 1 lei przebie
giem kieruje Komitet Organizacyj
ny. na czele którego stanął prze
wodniczący Komisji Sportu lu
dy Zakładowej PPB HiL Stani
sław Glełżecki, a sędzią głównym 
jest Władysław Giergleł.

ZA TYDZIEŃ BOKSERZY 
KOŃCZĄ PIEWSZĄ 

RUNDĘ
Po pięknym sukcesie, jakim by

ło wysokie zwycięstwo nad wielo
krotnym mistrzem Polski, war
szawską Legią, pięściarze Hutni
ka pilnie przygotowują się do 
meczu z Astorią Bydgoszcz. Spot
kanie odbędzie się w przyszłą nie
dzielę 26 kwietnia w Bydgoszczy. 
I na tym zakończy się pierwsza 
runda mistrzostw I ligi bokser-

sklej, po czym nastąpi przerwa 
do września.

Mecz z Astorią ma duże zna
czenie dla zespoiu Hutnika - od 
jego wyniku zależy bowiem tytuł 
„wiosennego” mistrza I ligi. Prze
ciwnik n:e reprezentuje wpraw
dzie wysokiej klasy - w sześciu 
dotychczasowych meczach nie 
zdobył żadnego punktu i już w 
tej chwili jest niema! pewnym 
kandydatem do spadku z ekstra
klasy. Tym niemniej doświadczę, 
n.e uczy, że na wyjazdach nie 
można lekceważyć przeciwnika.

Pięściarze Hutnika mają duże 
szanse umocnienia się na czele 
tabeli. Ich główny rywal - Le
gia - wyjeżdża bowiem r.a ostat
ni mecz pierwsze, rundy do adań- 
sklej Polonii, gdzie o stratę punk
tów nie tak trudno. Hutnik prze
konał się zresztą o tym na włas
nej skórze.

---- O-----♦----
O AWANS DO I LIGI

W sobotę 18 kwietnia w sali 
sportowej Hutnika przy ul. Bul
warowej rozpoczynają się pół
finałowe zawooy o awans do I 
ligi w tenisie stołowym. Wszyst
kie zespoły uczestniczące w roz
grywkach o awzr.s do i ligi (mi
strzowie okręgów) podzielone zo
stały na cztery grupy. Mistrzowie 
tych grup spotykają się w finale 
i dwie najlepsze awansują do I 
ligi.

Czwarte. grupa półfinałowa, któ
rą „zlokalizowano” w Nowej Hu
cie, obejmuje 6 zespołów: obok 
gospodarza zawodów Hutn.ka 
imistrz okręgu krakowsk.ego) 
startują: mistrz okręgu katowic
kiego - Siemlanowiczanka. mistrz 
okręgu rzeszowskiego - Stal Mie
lec, mistrz okręgu łódzkiego - 
ŁKS Lódż, mistrz okręgu lubel- 
sk.ego - WKS Lu Ślinianka 1 
mistrz okręgu kieleckiego Broń 
Radom.

Zawody rozegrane zostaną sys
temem ..każdy z każdym” - 
wszystkie zespoły będą miały po 
5 spotkań. Gospodarzy reprezen
tować będzie najsilniejszy aktual
nie zespól (Barbara Ratzko. Cze
sław Knapik, Wiesław Chajdecki. 
Ryszard Kawa; rezerwowi — Ali
na Szwed 1 Zenon Ilczuk).

Zawody rozpoczynają się za
równo w sobotę jak i w niedzie
lę o godzinie 9.00 i trwać będą 
w sobotę do późnego wieczoru (X 
przerwą na obiad), ą w niedzielę 
do godzin południowych. Roz
grywki odbywać się będą w dużej 
sali sportowej Hutnika na II pię
trze - na trzech stołach. Rów
nocześnie walczyć będą wszystkie 
zespoły.

SZACHIŚCI HUTNIKA 
W FINALE MISTRZOSTW 

POLSKI

W czwartek zakończył się we 
Wrocławiu półfinał mistrzostw 
Polski w szachach w których 
brał udział zespól Hutnika. No
wohuccy szachiści odnieśli nowy 
sukces zajmując w silnej konku
rencji drugie miejsce i tym sa
mym kwalifikując się jako jedyna 
drużyna z Krakowa - do finału. 
Oto tabela:
1. Start Katowice
2. Hutnik N. Huta
3. Maraton W-wa
4. Pogoń Wrocław
5. Flota Gdynia
6. Start Olesno

5 25 pkt
5 24.5 pkt (8)
5 24.5 pkt (6)
5 20.3 pkt
5 20 pkt
5 5.5 pkt

Felieton sportowy

ekipy ZLZCzłonkowie 
rzyszami z organizacji wiej
skiej lokal dla badań lekar
skich i załatwił szereg spraw 
organizacyjnj-ch. Ekipa zosta
ła serdecznie powitana przez 
aktyw wiejski. Frekwencja 
była nadspodziewanie duża: 
lekarze medycyny Marian So
sin i Andrzej Łubkowski oraz 
felczer medycyny Grażyna 
Bujak przebadali 63 chorych, 
a lekarze dentyści Kazimiera 
Ilnatow i Jerzy Miszczyk 
przy pomocy Ewy Bittmar 
przyjęli 50 chorych.

Znaczny odsetek poważnie 
chorych, jak i brak opieki 
lekarskiej na miejscu, uzasad-

Łętkowice, a najbliższy wy
jazd przewidziany jest w ma
ju- Popularność akcji niedziel
nej i jej bezsporna przydat
ność dla chorych na wsi, zo
bowiązuje do dalszego jej 
kontynuowania.

Wieś Łętkowice nie jest je
dyną potrzebującą opieki, są 
wsie napewno bardziej odle
głe od ośrodków miejskich i 
tymi powinny zająć się inne 
wydziały huty. Akcja ta pro
wadzona systematycznie i 
wzorowo napewno będzie je
dną z najbardziej zbliżających 
wieś do miasta.

A. LUB.

NA WYSOKIEJ FALI
Jakże odmienny nastrój panował w No

wej Hucie po zwycięstwie pięściarzy 
nad BBTS Bielsko, a jakże inny panuje 

obecnie. Wówczas zdobycie dwu punktów 
zbiegło się z porażką Dragana, po którego 
walce z Pietrzykowskim niepoprawni 
optymiści o biecywali sobie zwycięstwo. 
Teraz natomiast zwycięstwu nad wielo
krotnym mistrzem Polski — Legią nie to
warzyszył żaden zawód.

W prasie sportowej i codziennej oraz na 
falach eteru rozbrzmiewają hymny po
chwalne pod adresem „dziesiątki” Hutni
ka. Sprawozdawcy zachłystują się świet
ną postawą Zalejskiego, Kaima. Gajew
skiego, Słowakiewicza i Jędrzejewskiego, 
komentatorzy podziwiają mobilizację w 
sekcji kierowanej sprężyście przez mgr 
B. Raźnego, a fachowcy podkreślają wzo
rowe nastawienie zawodników przez se
kundanta i trenera w jednej osobie — 
Olejniczaka.

Czy jednak ten zbiorowy optymizm jest 
korzystny dla drużyny? Czy nie za wcze
śnie na hurra-optymizm, kiedy rozgryw
ki są jeszcze w toku, kiedy nawet do za
kończenia I rundy pozostał mecz wyjaz
dowy w Bydgoszczy z Astorią?

Zwycięstwo nad Legią zasługuje na po
chwałę i należy cieszyć się z powrotu Hut
nika na fotel przodownika rozgrywek, a!e 
konieczna jest dalsza mobilizacja, jeśli 
faktycznie planuje się zdetronizowanie 
dziesiątki warszawskiej. Przypominamy 
więc stare porzekadło: „Nie mów hop, za 
nim nie przeszl-oczysz" i m3m nadzieję, 
że pamiętać o nim będą i sami zawodnicy.

A mobilizacja jest w tej chwili w Hut
niku potrzebna bardziej, niż kiedykolwiek

przedtem. Klub od pewnego czasu rozpo
czął ofensywę na wszystkich frontach. 
Obok tej sztandarowej sekcji, którą jest 
bokserska, także w innych trwa usilna 
praca, mająca na celu odgrywanie coraz 
donioślejszej roli na ogólnopolskiej arenie. 
Woźmy chociażby taki tenis stołowy... Ju
niorzy zdobyli mistrzostwo Polski, a obe
cnie odbywa się w Nowej Hucie turniej 
półfinałowy o awans do ligi z udziałem 
pierwszej drużyny Hutnika. Rywale są 
groźni i zdobycie pierwszego miejsca by
łoby wielkim wyczynem ping-pongistów. 
Wspominam o tym dlatego, żeby później 
nie było rozczarowań, chociaż nie mam 
zamiaru odbierać drużynie szans.

Teraz parę słów o drugiej pod wzglę? 
dem popularności dziedzinie sportu, o pił
ce nożnej. Hutnik nadal uparcie szturmuje 
pozycję Victorii i Unii w lidze okręgowej. 
Są tacy, któ:*iy nie dają już szans druży
nie trenera Jezierskiego na minięcie w ta
beli rozgrywek dwóch groźnych konku
rentów. Może maja rację, ale... głosy ich 
są odosobnione. W Kombinacie panuje 
niemal zgodne przekonanie, że wszystko 
zależeć będzie od najbliższego meczu Vic
toria—Hutnik w Jaworznie. Racja więk
szości ma w konkretnym wypadku pokry
cie i w tym, że faktycznie ewentualne 
zwycięstwo Hutnika niemal zupełnie wy
równałoby szanse Victorii, Unii i Hutnika 
i... kto bodzie lepszy na finiszu, ten za
pewni sobie prawo walki w eliminacjach 
o awans do II ligi.

Osobiście jestem skłonny wierzyć, że 
niedzielny mecz zakończy się zwycięstwem 
Hutnika, mimo iż Victoria będzie miała 
handicap własnego boiska i publiczności. 
Opinię tę opieram na podstawie znajomo
ści wartości obydwu drużyn, umiejętności 
poszczególnych zawodników. Nie chciał- 
bym się zawieść na walorach strzeleckich 
Śmiałka, Gajewskiego i ich współpartne
rów. Ale radzę pamiętać o jednym: tylko 
ambitna i kolektywna gra prowadzi do 
sukcesów. J. FRANDOFERT

Turniej by! bardzo ciężki i prze
biegał w naprężonej atmosferze, 
stawką było wejście do szóstki 
najlepszych zespołów Polski 
(przypominamy, że w ubiegłym 
roku szachiści Hutnika zdobyli 
czwarte miejsce w lidze).

Najlepsze wyniki indywidualna 
uzyskali: J. K ostro i R. Gąslo. 
rowski po 4.5 pkt. vlcemistrz Pol
ski J. Bednarski uzyska! 4 pkt. 
pozostali St. Porębski i J. Lesia k 
DO 3 pkt. T. Maczek 2.5 pkt. 
R. Blimke i Grażyna Gaweł po 1,5 
pkt. Cala drużyna grała bardzo 
ambitnie tym bardziej że poza 
Bednarskim 1 Kostro pozostali 
mieli z reguły lepszych od siebie 
przeciwników. Hutnik zakończył 
turniej bez przegranej uzyskując 
w poszczególnych meczach wyni
ki: ze startem Kat. 1 Pogonią re
mis 4:4. ze Startem Olesno 6 3:1:5,
z Flotą 4 5:3:5 1 z Maratonem 
5,5:2:3; w drużynie warszawskiej 
grało pięciu mistrzów.

Finał za dwa tygodnie, trzeba 
jeszcze ten czas wykorzystać na 

uzupełnienie wiadomości, odpo
czynek 1 ostateczne przygotowa
nie. W perspektywie walka o ty
tuł mistrza Polski. Mamy nadzie
ję, że zarówno szachiści jak i 
zarząd klubu uczynią wszystko, 
by w finale Nowa Hula była jak 
najbardziej godnie reprezentowa-
na.

SEKCJA SZACHOWA 
KS HUTNIK...

...zaprasza młodzież nowohuc
kich szkól średnich do udziału 
w szkółce szachowej dla młodzie
ży. którą prowac-U mistrz Jerzy 
Kostro w klubie szachowym przy 
ul. Bulwarowej 16 II piętro. Zgło
szenia i informacje jak wyżej 
w godz. 18-20 codziennie.

Uczestniczenie w zajęciach (bez
płatne) nie jest równoznaczne z 
zapisaniem się do klubu i odby
wać się będzie w miarę wolnego 
od nauki czasu.
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tröz’e Te?tru Ludewepo

Od „Księżniczki 
Turandot“ do 

telewizyjnej 
Kobry
Ten tytuł najlepiej mówi 

o wszechstronności aktora 
Teatru Ludowego, popu
larnego i łubianego przez 
publiczność — Witolda 
Pyrkosza. Znamy go do
brze od początku istnienia 
nowohuckiego teatru. Pyr
kosza widzieliśmy m. in. 
w takich sztukach, jak:

„Księżniczka Turandot", 
„Myszy i ludzie”, „Radość 
z odzyskanego śmietnika”, 
któżby zresztą zdołał wy
mienić wszystkie role tego 
utalentowanego aktora. 

Widzieliśmy go w filmach i 
w telewizji, w rolach po
ważnych i komicznych, na 
występach estradowych w 
Klubie MPiK. Witold Pyr
kosz dwoi się i • troi, aby 
sprostać wszystkim ro
lom, jakie mu się propo
nuje. I trzeba przyznać, 
że doskonale radzi sobie 
z nawałem zajęć.

W wolnych chwilach 
poświęca się z niemniej- 
szą pasją swojemu hobby, 
jakim jest samochód.

W jakiej roli zagra w 
najbliższej przyszłości? 
Tego niestety nie wiemy, 
ale... czekamy z niecierpli
wością na nowe kreacje 
popularnego aktora.

Laureat nagrody
Stefana Jaracza
Do najpopularniejszych 

aktorów Teatru Ludowe
go należy niewątpliwie 
Franciszek Pieczka, nie
zapomniany Lennie ze 
sztuki Steinbecka „Myszy i 
ludzie”, doskonały generał 
Barcz, świetny Nowosil- 
cow w „Dziadach” A. Mic
kiewicza, Spodek w „Śnie 

nocy letniej” Szekspira, 
Regimentarz ze „Snu sre
brnego Salomei” i wresz
cie tragikomiczny Horod- 
niczy w gogolowskim „Re
wizorze”. Ze srebrnego e- 
kranu zna go cała Polska, 
wystarczy przypomnieć 
chociażby kapitalną in
terpretację chłopa w 
„Matce Joannie od Anio
łów" Kawalerowicza.

Dużo ma wspólnego z 
Pyrkoszem. Przypomnijmy 
tylko, że obydwaj dali 
koncertowy popis kunsztu 
aktorskiego we wspomnia
nych już „Myszach i lu
dziach” i że obydwaj... 
wygrali samochody w 
PKO. Franciszek Pieczka 
— za piękne osiągnięcia 
w trudnym zawodzie — 
zdobył zaszczytną nagrodę 
aktorską jm. Stefana Ja
racza. (dr)

W związku z zakończeniem • twierdzeniem projektu pom-
i definitywnym rozliczę-. . nika przez Prezydium Rady 
niem prac związanychtĄm. Krakowa przeciągnęło się 

z budową pomnika na miej- przez kilka lat_ i dopiero w 
scu straceń ~ 
Zarząd Koła Związku Bojow
ników o Wolność i Demokra
cję przy Hucie im. Lenina 
wraz z Komitetem Bodowy 
Pomnika powziął jednomyśl-: 
ną uchwałę, aby na łamach 
prasy zakładowej wyrazić 
słowa serdecznego podzięko
wania za wszechstronną po
moc przy realizacji pomnika 
Dyrekcji Huiy. Komitetowi 
Farycznemu PZPR HiL, Ra
dzie Zakładowej, Radzie Ro
botniczej, Redakcji „Głosu 
Nowej Huty”, bezinteresow
nym ofiarodawcom a w szczc-

w Grębałowie jesieni 1963 r. Zakład Artys- 
tyczno-Kamieniarski Fran- 

j Ciszka Łuczy wy mógł przystą- 
' pić do wykonania w pias- 

Ć kowcu dolnośląskim postaci 
kobiecej według zatwierdzo
nego projektu doc. J. Horo- 

’■ dyskiej.
Wykonanie przez Komitet 

zadań nakreślonych przez 
dyrektora naczelnego HiL w 

*. myśl wytycznych zawartych 
w piśmie okólnym z dnia 
23. VII. 1960r. w sprawie o- 
pieki nad miejscami straceń 
pozwoliło uczcić pamięć pa-

Nie zapomnieliśmy

Komitet Budowy Pomnika w Grębałowie
zakończył

gólności Załodze Huty im. 
Lenina.

Jak już informowaliśmy na 
łamach naszego pisma — 
pracownicy Huty zrzeszeni w 
szeregach Koła ZBOWiD przy 
HiL postanowili uczcić pa
mięć bohaterów, którzy w 
latach okupacji hitlerowskiej 
w czasie II Wojny Świato
wej zginęli od kul wroga 
na terenie Nowej Huty. Po 
porozumieniu się z organiza- 

. cjami polityczno-społecznymi 
uchwalono uczcić pomnikiem 
śmierć 80 zakładników pol
skich przywiezionych z wię
zienia Montelupich w Krako
wie. Zostali oni rozstrzelani 
w Grębałowie na Wzgórzach 
Krzesławickich — w najbliż
szym sąsiedztwie Huty im. 
Lenina, w odwet za dwa na
pady partyzantów na pocią
gi na trasie Cudzynowice — 
Miechów w dniu 26 stycznia 
1944 r. Bezprawny wyrok o- 
kupanta na bezbronnych za
kładnikach został wykonany 
przed 20 laty, dnia 29 stycz
nia 1944 r.

Na wniosek Zarządu Koła 
ZBOWiD przy HiL — dyrek
tor naczelny Huty mgr inż. 
B. Kołomyjski powołał w 
październiku 1960 r. Komitet 
Budowy Pomnika w Gręba
łowie z mgr inż. Witoldem 
Kiinstlerem, dyrektorem e- 
konomicznym HiL i dyr. Ka
zimierzem Wajnbergierem, 
głównym księgowym Kombi
natu HiL na czele. Projekt 
pomnika sporządzili członko
wie Komitetu mgr inż. Ma
rian Grodzicki i mgr inż. 
Zbigniew Trzebiatowski.. Ar- 
stystka rzeźbiarka, docent 
Politechniki Krakowskiej ob. 
Jadwiga Horodyską opraco
wała bezinteresownie kilka 
projektów plastycznych sym
bolicznej postaci kobiecej o- 
płakującej śmierć rozstrzela
nych.

Dzięki znanej ofiarności 
załogi Huty i pomocy Dy
rekcji HiL Komitet w krót
kim czasie zebrał potrzebne 
środki materialne. Niestety 
długotrwałe załatwienie for
malności związanych z za-

G „Mistrzu Pathelin 
dyskusyjnie

Średniowieczna farsa „Mistrz 
Piotr Pathelin" i Mikołaja Re
ja „Krótka rozprawa między 
panem, wójtem i plebanem” 
wystawiona na scenie Teatru 
Ludowego w reżyserii Ryszar
da Kotasa stała się przyczyną 
ożywionej i kontrowersyjnej 
dyskusji w Kole Przyjaciół 
Teatru Ludowego. W każdym 
z dotychczasowych spotkań, 
można było wyprowadzić jakiś 
wspólny mianownik oceny, 
tym razem wypowiedzi były 
krańcowo rozbieżne. Dysku
tanci zdobywali się na cięte 
riposty, nie rezygnowali ze 
swego zdania, no a przedsta
wiciele teatru korzystali z te
go i skrzętnie notowali wszel
kie uwagi — „dobre, czy złe, 
ale na pewno życzliwe" — jak 
to określił Jerzy Broszkiewicz, 
kierownik literacki teatru pro
wadzący spotkanie. Dyskusja 
ta jest w pewnym sensie zna
mienna, gdyż główny zarzut 
dotyczył „pójścia teatru na ła
twiznę” i wystawienia sztuki 
„pod publiczkę”.

Okazuje się, że wiele osób 
przyzwyczaiło się do teatru 
jpko do swego rodzaju biletu wać.

działalność
, triotów polskich w XX rocz
nicę Wojska Polskiego.

Ogólny koszt budowy pomnika 
wyniósł 94.447 zl w tym udział za
łogi w postaci świadczeń gotów
kowych wyraża się pokaźną kwo
tą 55.925 zl. Zauważyć należy że 
zamknięcie się w wydatkach nie- 
przekraczających 95 tys. zlolycn 
było możliwe dzięki wykonaniu 
części prac przez pracowników 
Huty w czynie społecznym, bez
interesownemu ofiarowaniu przez 
doc. J. Horodyską pięciu projek
tów plastycznych figur kobiecych 
wartości ponad 50 tys. złotych oraz 
bezpłatnemu przekazaniu przez 
wykonawcę pomnika Franciszka 
Luczywę płyty kamiennej z pias

kowca, stanowiącej podstawę pod 
figurę na pomniku.

Wzniesiony w najmłodszej dziel, 
nicy — Nowej Huty, ra Wzgórzach 
Krzeslawlckich pomnik ma na celu 
nie tylko uczczenie pamięci roz
strzelanych zakładników, ale także 
przypomnienie społeczeństwu pol
skiemu o obowiązku czujności i je
dności w obliczu niebezpieczeństw 
grożących ze strony militaryzmu i 
imperializmu wskrzeszanego przez 
kola odwetowe w Niemczech za
chodnich.

MGR JOZEF BUGAJSKI 
Sekretarz Komitetu Budowy 

Pomnika w Grębałowie

Korespondenci piszą

■Warto jeszcze przypomnieć i 
wyciągnąć wnioski z odbyte
go spotkania z aktorami TL, 
które oceniamy jako ze 
wszech miar potrzebne.

Część załogi, która wzię
ła udział w tym spotkaniu, 
podzieliła się swymi spostrze
żeniami i uwagami z resztą 
załogi w wyniku czego pow
stały na stanowiskach pracy 
dyskusje na temat teatru; 
śmiało możemy stwierdzić, że 
obecnie cała załoga żyje tea
trem.

Najlepszym tego przykła
dem było wspólne pójście do 

wizytowego Nowej Huty 
uwagi, jakie od czasu do

i że 
cza

su słyszało się gdzie niegdzie, 
że teatr jest za trudny i eli
tarny, na pewno są dyskusyj
ne. Widowni zależy na utrzy
maniu ambitnej linii artysty
cznej teatru.

W przypadku sztuki „Mistrz 
Piotr Pathelin" obawy wydają 
się nieuzasadnione. Utwór ten 
napisany przez anonimowego 
autora we Francji w XV wie
ku przetrwał nadal aktualny i 
Żywy do naszych czasów, 
przeszedł triumfalnie wszyst
kie europejskie sceny i nudal 
wywołuje żywiołowe eksplo
zje śmiechu. Widownia teatru 
jest pełna, ludzie bawią się 
świetnie, a aktorzy Jan Gun- 
tner, Ewa Raczkowska, Ed
ward Rączkowski, Rajmund 
Jarosz i Tadeusz Szaniecki 
stworzyli kapitalne kreacje u> 
ramach pomysłowych i cieka
wych dekoracji Krzysztofa 
Wejmana. Poza tym trzeba pa
miętać przy oglądaniu francu
skiej komedii, że to nie sztuka 
umieć mówić po francusku, 
sztuka po francusku — żarto- 

JERZY. OLCZYK

POD RED. J. Z.

Grupy ZMS z W-1 
podejmują zobowiązania na cześć IV Zjazdu

W dalszym ciągu trwa akcja 
podejmowania czynów społe
cznych dla uczczenia 1-Maja i 
IV Zjazdu Partii. Grupa ZMS 
Odlewni postanowiła przepra
cować 300 roboczogodzin przy 
porządkowaniu i rozbijaniu 
wycofanych z produkcji mo
deli drewnianych. W realiza
cji zobowiązań wyróżnili się 
ZMS-owcy z Odlewni Żeliwa.

Brygada Pracy Socjalistycz
nej formierni odlewów maszy-

Oni Młodości od 8-12 maja
Tegoroczne Dni Młodości 

Nowej Huty trwać będą dłu
żej, niż w ostatnich latach. 
Podobnie jak w roku ubiegłym, 
organizowane będą w czasie 
uroczystości Dnia Hutnika. 
Nowością jest to, że program 
tych imprez łączy się z Dniem 
Budowlanych — 12. V.

A na program złożą się 
przede wszystkim imprezy 
rozrywkowe i sportowe, orga
nizowane przy współudziale 
ZDK HiL, klubów sportowych 
i innych organizacji społecz
nych. Główny ciężar odpowie
dzialności spada na KD i KF 
ZMS. One są bowiem gospo
darzami „Dni”.

W planie przewiduje się m. 
in. posiedzenie Kongresu Mło
dzieży — (8. V.), dzień czynów 
społecznych (9. V.), Dzień 
Sportu (10. V.) i wiele imprez 
w pozostałe dni. M. in. wzo- 

teatru na sztukę „Mistrz 
Pathelin” całej brygady ob. 
Jackowskiego, którego inicjato
rem był członek brygady kol. 
Strzelecki; On to właśnie po 
obejrzeniu wspomnianej sztuki 
zaincjował dyskusję z pozosta
łymi kolegami — wszyscy dosz
li do przekonania, że do Tea
tru Ludowego należy częściej 
chodzić.

Dużo słów uznania należy się 
organizatorom tego spotkania, 
którzy włożyli wiele wysiłku 
w jego zorganizowanie. Orga
nizatorami byli: Komisja do 
spraw Młodzieży i Komitet 
Zakładowy ZMS wspólnie z 
redakcją Głosu Nowej Huty.

Warto jeszcze dodać, że w 
sobotę 18. IV. 64 r- wielkopie- 
cownicy bawią się na Wiosen
nym Balu Wielkopiecowników 
w Ognisku Młodych, a w naj
bliższą środę tj. 22. IV. 1964 r. 
w Kawiarni ZDK odbędzie się 
finał Zgaduj-Zgaduli „Co wiesz 
o Wielkich Piecach", na 
zapraszamy całą załogę. 
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K'iKa uBi vwwu w Kaw'arni 7DK HiL odbyło się 
łe spotkanie rencistek, b. pracownic HiL z aktywem 
dy Zakładowej HiL. Krótkie przemówienie wygłosiła 
zebranych tow. Nata'--* Woźnica — przew. Komisji 
bicccj Rady Zakładowej I Stanisław Iskra — przew. 
dy Rencistów j Emerytów^ fot.^j. brożek -A

nowych zobowiązała się poza 
tym wykonać zadania plano
we na miesiąc kwiecień o 0,6 
proc., wyprodukować dodat
kowo 1000 szt. rusztowań dla 
Aglomerowni, 48 rdzeni do ce
gieł żeliwnych, oraz wziąć u- 
dział w pracach porządko
wych. Ogólna wartość zobo
wiązania brygady wynosi 
14.165 zł, natomiast razem z 
zobowiązaniem całej grupy 
ZMS W-l ponad 20 tys. zł.

rem lat ubiegłych przewiduje 
się dużą imprezę w Ośrodku 
Wypoczynku Pracowniczego 
nad zalewem, tzw. Zielony 
Karnawał. Jak już wspomina
liśmy, imprezy zakończy aka
demia z okazji Dnia Budowla
nych 12. V. 1964 r.

W związku z tym, że czasu 
pozostało naprawdę niewiele, 
aktyw organizacji dzielnico
wej i fabrycznej musi doło
żyć starań, żeby tegoroczne 
Dni wypadły jak najlepiej.

Szczególnie duże pole do 
popisu ma tu młodzież szkol
na. Nie raz dawała już dowo
dy swojej pomysłowości, są
dzimy że i w tym roku nie 
zawiedzie. Szerzej na temat 
programu „Dni Młodości” na- 
piszemy w następnym nume
rze — podając dokładny har
monogram poszczególnych im
prez.

n*-
POPULARYZACJA 

„WALK! MŁODYCH” Ś

W poprzednim numerze wspo
minaliśmy o Tygodniu „Walki 
Młodych” organizowanym przez 
KD 1 KF ZMS przy współpracy 
wydziału propagandy KW. Gdy 
piszemy te słowa, mamy za sobą 
pierwsze imprezy w ramach tego 
Tygodnia. Trzeba przyznać, że 
wzbudziły one duży oddźwięk 
wśród naszej młodzieży. Bardzo 
np. podobało się uczestnikom 
spotkanie z red. w. Gielżyńskim, 
który mówił na temat aktualnej 
mapy politycznej świata.

Wprawdzie Imprezy się jeszcze 
nie zakończyły, można jednak 
stwierdzić, że byłą to dobra po
pularyzacja czytelnictwa „Walki”, 
nie tylko wśród członków ZMS, 
lecz szerszego ogółu młodzieży.

Dziś, w sobotę, planowane jest 
w Ognisku Młodych spotkanie z 
przedstawicielami redakcji, na 
którym podsumuje się imprezy 
całego Tygodnia, oraz omówi 
sprawy związane z czytelnictwert 
1 prenumeratą pisma i jego roli 
w życiu organizacji ZMS-owskiej.

ZESPÓŁ DO SPRAW 
PRODUKCJI PRZYSTĄPIŁ 

DO PRACY
Umorzony przy KF ZMS zespól 

do spraw produkcji zabrał się so
lidnie do pracy. O zamierzeniach 
na najbliższe miesiące rozmawia
my z jego przewodniczącym tow. 
J. ZDRADZISZEM.

— Najważniejszy dla nas w tej 
chwili problem, to współzawod
nictwo pracy. Przygotowujemy się 
do narady z udziałem przedstawi, 
cieli Rady Zakładowej i Komiaji 
Współzawodnictwa HiL, „a której 
chcemy określić nasze miejsce w 
dalszym rozwojn ruchu współza
wodnictwa pracy. Główne nasze 
zadanie widzimy w rozwinięcia 
szerokiej propagandy tej idei w 
kombinacie.

Następnie, chcemy dokonać a- 
naiizy podjętych zobowiązań dla 
uczczenia XX-lecia prl, dla oce
ny stanu realizacji i perspektyw 
ich pełnego wykonania.

Kolejnym problemem, którym 
Je,t Podnoszę, 

nie kwalifikacji zawodowych. Ko- 
miteiy Zakładowe oor/inny 
wvd.^ieni ’prawv w swoich 
wydziałach i przedstawić wnioski 
zmierzające do objęcia dokształ
caniem zawodowym wszystkich 
młodych pracowników. Najwięk
szą uwagę przywiązujemy d„ Zdo- 
bywania tytułów kwalifikacyl- 
nych.

W najbliższą sobotę 1« bm. 
wspólnie z Radą Zakładową orga
nizujemy wyjazd grupy naszych 
brygadzistów do Huty Bierut, ce
lem wymiany doświadczeń w ro»- 
woju współzawodnictwa pracy. 
Wreszcie sprawa ostatnia, którą 
Chcemy się szerzej zająć, to u- 
dział młodzieży w samorządzie 
robotniczym. Głównie w rozwią- 
zywaniu konkretnych spraw swo
ich wydziałów produkcyjnych.

Jak widać plan zamierzeń jest 
dosyć obszerny j ciekawy. Jeśli 
zostanie w całości zrealizowany 
przyniesie duże korzyści i orga
nizacji j zakładowi.

Młodzież z ZSZ 
na budowę szkół

Dla uczczenia 1000-lecia 
państwa polskiego i XX-lecia 
Polski Ludowej, młodzież Za
sadniczej Szkół}- Zawodowej 
Przyzakładowej Huty im. Le
nina — z inicjatywy Szkolnego 
Koła ZMS i Samorządu Szkol
nego — podjęła uchwałę o prze
kazaniu w całości składek za 
rok szkolny 1963 64 na Fundusz 
Budowy Szkół.

Wpłata wysokości 10.196 zł 
na konto NBP Kraków nr 
709*9-9-203 została dokonana 
w dniu 26- IIL 1964 r.

T. L.

6 zwycięskich brygad
PBM Nowa Huta

Bronlsła- 
ZB-4, li-

Przed kilku dniami w 
Przedsiębiorstwie Budow
nictwa Miejskiego Nowa 
Huta dokonano podsumo
wania wyników współza
wodnictwa o tytuł najlep
szej brygady przedsiębior
stwa, za II półrocze 1963 
roku. W Produkcji Pod
stawowej I miejsce zajęła 
5-osobowa brygada ¡astry, 
karska ob. Mariana Więc
ka, z Zarządu Robót Wy
kończeniowych. Zdobyła 
ona proporzec przechodni, 
oraz dyplom uznania. Na 
II miejscu uplasowała się 
brygada betoniarska Wła
dysława Bogacza z ZB- 
Prokocim, III zdobyła bry
gada tynkarska “ 
wa Baranika z 
cząca 23 osoby.

W Produkcji 
czej I miejsce i 
przechodni uzyskała 14-o- 
sobowa brygada ślusarska 
Adama Raźnego z Zarządu 
Sprzętu. II otrzymała bry
gada tokarska Stefana 
Kabata, również z Zarządu 
Sprzętu, a brygada zbro. 
jarska Mar'ana Głaba z 
Zarządu Produkcji Pomoc, 
rfiiczej zdobyła III miej
sce.

Wszystkie zwycięskie 
brygady otrzymały dyplo
my uznania, poszczególni 
członkowie brygad w licz
bie około 70, dostali na
grody pieniężne, na które 
przedsiębiorstwo przezna
czyło 15 tys. zł.

Pomocni. 
proporzec
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in* ffr* w*m* m*w
PAMIĘTAJ, ZR OSZ

CZĘDZAJ '.C PRĄD W 
MIESZKANIU PRZYCZY
NIASZ SIĘ DO USPRAW
NIENIA NASZEJ GOS
PODARKI NARODOWM.
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Amhilne plany mieszkańców Os. Centrum A
Niedawno odbyło się zebra

nie aktywu osiedlowego 
os. Centrum A, zorgani
zowanego przez terenową gru

pę partyjną, na którym usta
lone zostały zadania dla ucz
czenia XX-lecia Polski Ludo
wej, 15-lecia Nowej Huty i 
600-lecia Uniwersytetu Jagiel
lońskiego. W os. Centrum — 
A dość późno przystąpiono do 
porządkowania terenu i na
dania mu estetycznego wyglą
du. dopiero po zmianie kierow
nictwa administracji osiedla, 
oraz z inicjatywy nowych lu
dzi z terenowej grupy partyj
nej i komitetu osiedlowego

Wlosna przyszła późno, ale 
szybko nadrabia opóźnienie. 

Wystarczy przejść się plantacjom’ 
miaata, aby zauważyć jej błyska
wiczny pochód. Trawniki w 
oczach zielenieją, pączki „wyska
kują" z gałązek drzew i krzewów. 
Za dwa, trzy dni zrobi się zie
lono. pojawią się złocisto-żółte 
kwiaty forsycji. Wiosnę tprowa 
dzlly wyże baryczne, któie — po 
długim okresie panowania na pół
nocy Europy — przemieściły Sit
na południe. Z tą chwilą rkończył 
sie napływ mroźnego powietrza z 
północnego-wschodu, zaczęły na
tomiast napływać cieple masy po
wietrza z południa. Jak zwyitle. 
pierwsze uderzenie wiosny objęło 
południowo-zachodnie dzielnica 
kraju (Dolny Śląsk), od czwartku 
fala ciepłego powietrza rozlewa 
aię po całej Polsce.

Piękną, słoneczną pogodę 
Polsce południowej mamy do za
wdzięczenia wyżowi barycznemu. 
którego centrum przemieszcza się 
zwolna od Alp w kierunku Ukra
iny. W najbliższych dn‘ach bodzie 
nadal ciepło, temperatura maksy
malna ok. JO łt., noce stosunkowo 
chłodne, jednak bez przymroz
ków. Niedzielne spacery 1 wy
cieczki powinny się udać. Wiele 
po niedzielnej pogodzie ob!ecu*ą 
sobie et wszyscy, którzy wybie
rają sl" do Zakopanego na oglą
danie krokusów.

przystąpiono do szerokiej akcji 
czynów społecznych. W pra
cach tych chętnie pomagali 
mieszkańcy osiedla przy po
rządkowaniu terenów, wyko
nywaniu kwietników, urzą
dzaniu placów zabaw; wartość 
tych prac w ub. roku obliczo
no na ponad 253 tys. zl. Na 
szczęgólne wyróżnienie zasłu
gują: przewodniczący tereno
wej grupy partyjnej tow. Sta
nisław Kostek, przewodniczą
cy komitetu osiedlowego — 
inż. Jan Boratyński, kierow
nik administracji osiedlowej — 
tow- Ankus, z mieszkańców o- 
siedla słowa uznania należą 
się ob. ob. Cecylii Swiderskiej, 
Grzegorzowi Bubicwiczowi, A- 
dolfowi Rokoszowi i innym.

Ambitne zadania stawia przed 
sobą aktyw osiedlowy w roku bie
żącym. Kierownictwo administra
cji zobowiązało się do 23 maja 
z-adantewać pomieszczenia w 1:1. ! 
nr 13 1 8. przeznaczając je na ką
cik majsterkowania dla dzieci 1 
świetlicę osiedlową. W wykonaniu 
urządzeń dla placów zabaw i 
ich ogrodzenia, jak również w wy
posażeniu kącików zajęć dla naj
młodszych mieszkańców osiedla za
ofiarował aktywną pomoc Zakład 
Koksochemiczny, sprawujący pa
tronat nad osiedlem.

Dość duże osiągnięcia ma na 
osiedlu organizacja ORMO, która 
powstała przed kilku miesiącami. 
Dyżury ORMO pełnione codziennie 
od godz. 18 do późnych godzin 
wieczornych wprowadziły spokój 
w os. Centrum A, do rzadkości na
leżą awantury pijackie 1 chuli
gańskie na tym terenie.

Zadania, jakie przyjęto w 
roku bieżącym, w ramach 
czynów społecznych, opiewają 
na kwotę około 110 tys. zł. Za
kłada się, że plan ten zostanie 
znacznie przekroczony, ponie
waż z każdym rokiem liczba 
mieszkańców, włączających się 
aktywnie do prac społecznych, 
stale wzrasta.

Mamy nadzieję, że plany o- 
siedla Centrum A zostaną w 
pełni zrealizowane, a ich przy
kład służyć będzie mieszkań
com innych osiedli do podej
mowania prac społecznych, 
mających na celu nadanie 
miastu jeszcze bardziej este
tycznego wyglądu.

UWAGA, 
PASAŻEROWIE 
AUTOBUSÓW

Dyrekcja Miejskiego Przedsię
biorstwa Komunikacyjnego w 

| Krakowie zawiadamia, że od dnia 
’ IŻ. IV. br. (od niedzieli), przywró- 
• cita kursowanie linii autobuso- 
. wuj nr 117 na poprzednią trasę, 
( tj. Nowy Kleparz — Prądnik Czer
wony.

' Również od dnia 12. IV. br. au
tobusy nr 121 i 125 kursujące z o- 

; siodła Bicńczyce II w Nowej Hu- 
' cle do Łęgu, Lasówki i Kraków- 
! skieh Zakładów Betoniarskich i 

Żelbetowych w Czyżynach — kur- 
; sują w obu kierunkach przez Plac 
I Centralny i Aleję Rewolucji Paż- 
I dzlernikowej.

PROMYK
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Z WYCIECZKA
DO WARSZAWY

KINA
ŚWIT godz. 1' 45, 18.00 i 20.15 do 

18 bm. „Siódmy przysięgły" - 
prod, francuskiej, dozw. od lat 18 
(dodatek) „Dożynki", od 19 do 23 
bm. „Skąpani w ogniu" film pa
noramiczny, prod, polskiej, (doda
tek „Od rudy do siarki", od 24 
do 23 bm. „Pojedynek na wyspie", 
prod .francuskiej dozw. od lat 16, 
(dodatek — „Z za kulis telsw.zji”.

ŚWIT Mata Sala godz. 15, 17 i 11 
od 16 do 19 bm. ..Lekcja mitoścl ’
- prod, szwedzkiej, dozw. od lat 
18, 20 bm. ..Opowieści o Leninie’*
- prod. ZSRR. dozw. od lat 12. 
od 21 do 24 bm. „Siódma pieczęć"
- prod, szwedzkiej, dozw. od lat 
16, od 25 do 27 bm. „U progu ży
cia" - prod, szwedzkiej, dozw. 
od lat 18.

ŚWIATOWID godz. 15.45, 18 00 1 
19.15 od 17 do 20 bm. „Koniec na
szego świata" - panoramiczny 
film, prod, polskiej, dozw. od lat 
16. od 21 do 23 bm. „Białe pustko
wie” - prod. USA, dozw. od lat 

9 (Dodatek „Starodawne Sobory 
Kremla”), od 24 do 30 hm. „Dwa 
złote Colty" - panoramiczny film 
prod. USA, od lat 16.

ŚWIATOWID Mala sala godz. 
15. 17 1 19 od 17 do 20 bm. „Smar
kula" - prod, polskiej, dozw. od 
lat 16 ,od 21 do 24 bm. „Chłopiec 
z Grenlandii” - prod, duńskiej, 
dozw. od lat 14, od 25 do 28 
„Karabiny 1 gołębie” - prod, 
glerskiej, dozw. od lat 12.

SFINKS godz. 15.45. 18 00 1 
od 16 do 19 bm. „Tamango”
noramlczny film prod, francuskiej, 
dozw. od lat 16. od 20 do 22 bm. 
„Dziecko wojny" - prod. ZSRR 
dozw. od lat 12. od 23 do 26 bm. 
..Babet'e idzie na woinę” — prod, 
francuskiej, dozw. od lat 12. od 
27 do 29 bm. „Orkiestra wojsko
wa" - prod, węgierskiej, dozw. od 
lat 14.

KOLOROWE od 17 do 19 bm. 
„Ostatni kurs” — prod, polskiej, 
dozw. od lat 16. od 21 do 23 bm. 
„Szkolna miłość” - prod, czeskiej, 
dozw. od lat 14, od 24 do 2« bm. 
„Był-m Montgomerym” — prod, 
angielskiej, dozw. od lat 12. od 28 
do 30 bm. „Dzieci z cyrku" - prod, 
austriackiej, dozw. od lat 12.

BALLADYNA od 18 do 19 bm. 
„Światła na mordercę” prod, fran
cuskie’. dozw. od la’ 16 od 22 do ?2 
bm. „Ballada o żołnierzu” — prod. 
ZSRR - dozw. od lat 14, od 25 
do 26 bm. „Ostatni kurs” - prod, 
polskiej, dozw. od lat 16.

TEATR LUDOWY
18 bm. godz. 19.15 „Inkarno”, 

bm. godz. 19.15 
dzlesiąt dziewięć' 
nieczynny. 21 bm. godz. 19.15 ..Tyl
ko dziewięćdziesiąt dziewięć", 22 
b-a. godz. 1'15 „MJtrz Pahelin” 1 
..Krótka rozprawa między panem, 
wójtem 1 plebanem", 23 1 24 bm. 
g- -. 17.00 '..Mistrz Pahelin” i 
„Krótka rozprawa między panem, 
wójtem i plebanem" (uwaga) od 21 
do 24 bm. włącznie wszystkie 
przedstawienia zamknięte). —

19
..Tylko dziewięć- 
■, 20 bm. Teatr

ZDK zaprasza

bm. 
wę-

20.15
pa-

Nowohucki Oddział PTTK Ko
misja Młodzieżowa organizuje w 
Sniach od 1 do 3 maja autokarową 
wycieczkę do Warszawy. Koszt 
przejazdów będzie się mieści! w 
granicach 150 do 200 zł. Pobyt w 
Warszawie potrwa trzy dni.

Poza ta najbliższą wycieczką 
przewidziane są również rajdy 
1 wyjazdy do różnych atrakcyj
nych rejonów Polski, a przede 
wszystkim cotygodniowe wyciecz
ki w ramach wypoczynku świą
tecznego.

Zgłoszenia przyjmuje Oddziął 
PTTK w Nowej Hucie (obok Zn- ! 
lewu) - tel. 409-52. w każdą środę ' 
w godz. od 18 do 21 i w poaie j 
działki od godz. 13 do 20.

Niewątpliwą oznaką wiosny są stragany z kwiatami W na
szej dzielnicy pierwszy taki stragan pojawił się w Al Bó* 
A więc mamy już prawdziwą nietylko kalendarzową wiosnę 

FOT. S. GAWLIŃSKI '

..mlwwwTj i ihmiwi.iii

XI Igrzyska Sportowe HiL

Pod takim apelem zwraca się 
do mieszkańców osiedla Na Stoku 
administracja Wzgórz Krzeslawic- 
kich. Można tu zamawiać estetycz
ne skrzynki na kwiaty, które ude-

korują balkony, przysparzając 
piękna słonecznemu osiedlu. W 
przyszłości osiedle Na stoku, po. 
siadające wszelkie dane ku temu, 
by wyglądać naprawdę ładnie, 
włączyłoby się do konkursu na 
najbardziej „ukwiecone" osiedle 
w Nowej Hucie.

A więc - zamawiajmy skrzyn
ki. kupujmy kwiaty 1 przystrajaj
my nimi r.asze balkony. Do lata 
niedaleko... (ał.)

kwitnia. Ter
na ten dzień

(Dokończenie ze str. 1) 
drużyny podzielono na dwie gru
py. Zawody odbywać się będą we 
wtorki, środy, czwartki i piątki.

Inauguracją odbędzie się w naj
bliższy wtorek 21 
mlnarz przewiduje
dwa spotkania: o godzinie 18.00 
grać będą Zakład 
nj" — Wydział Remontów Maszyn 
a o 19.00 Dyrekcja Techniczna — 
Główny Energetyk. W środę 22 
bm. grają: Wydział Mechaniczno- 
Konstrukcyjny - Transport Kole-

Koksach cmicz.

Wiosenna akcja czynów społecznych
rozpoczęta

prac

In*. Józef Krzywda, kler, budowy basenu, kierownik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej DRN też pracował, jak 

Widać ną zdjęciu — wywożąc pełne taczki ziemi.
FOT.: J. BROŻEK

Na apel Komitetu Dzielnico
wego Frontu Jedności Naro
du w sprawie uczczenia XX- 
lecia PRL akcją czynów spo
łecznych, Prezydium DRN No
wa Huta ustaliło 11 kwietnia 
dniem inaugurującym w całej 
dzielnicy tę akcję. W związku 
z tym zwrócono się do rad
nych, przewodn. komitetów 
osiedlowych, miejskich i wiej
skich, oraz do przedsiębiorstw

z apelem rozpoczęcia 
społecznych.

Zgodnie z ustaleniem 
zydium DRN. w ub. 
przystąpiono szerokim 
tern do czynów społecznych w 
dzielnicy.

Sądzimy, że ta pożyteczna 
akcja w roku XX Iecia PRL 
i 15-lecia Nowej Huty obejmie 
wszystkich mieszkańców i pra
cowników naszej dzielnicy.

bs

Pre- 
sobotę 
fron-

★ OGŁOSZENIA DROBNE *

EDWARD KŁOSEK - zgubi! sta. 
lą przepustkę na kombinat wyda
ną w HiL.

UNIEWAŻNIA SIĘ zgubioną pie
czątkę o brzmieniu ZRI I—Maj
ster budowy 13.

Zasadniczą Szkolę Elektryczną w 
Nowej Hucie

Pracownicy Dzielnicowej Rady Narodowej przy budowie basenu 
w Nowej Hucie: podjęli oni czyn z okazji XX-lecia PRL 1 
wzywają do niego pracowników- dyrekcji HiL. Na zdjęciu gru
pa pracowników DRN z wiceprzewodn. Prez. DRN Heleną Dudzirt- 
aką i przew. prez. DRN inż. Stanisławem Cichockim na czele w 

czasie prac na terenie przyszłego basenu.

ANNA CENTKOWSKA — zgubi, 
la stalą przepustkę wydaną w 
HiL.

STANISŁAW FILO - zgubił tym. 
czasową przepustkę wydaną przez 
HPR przy HIL.

ANDRZEJ KUKULSKI - zgubił 
legitymację szkolną wydaną przez

ZPK liii., ul. MAJAKOWSKIEGO
20 IV, godz. 18.30 - wieczór tea

tralny dr A. Mianowskiej pt. 
„r.łaurycy Maeterllnck”.

21 IV. godz. 18 30 - w kawiarni 
ZDK HiL - koncert muzyki pol
skiej w wykonaniu studentów Wyż
szej Szkoły Muzycznej.

22 IV, godz. 17 
ZDK HiL - zgaduj-zgadula 
załogi Wielkich Pleców pt. 
wiesz o Wielkich Piecach?".

23 IV, godz. 18.30, z cyklu: „Par
tia. a religia" - prelekcja mgr 
J. Żurawskiego pt. „Spór o sens 
żyda”.

24 IV, godz. 18.30 — w kawiarni 
ZDK HIL zgaduj-zgadula pL „Co 
wiesz o Bułgarii?" z bogatym pro
gramem rozrywkowym.

KAZIMIERZ PĘKALA - zgubił 
stalą przepustkę wydaną w HiL.

STANISŁAW SYCIITA - zgubił 
stałą przepustkę wydaną w HiL.

MARKOWI szy MACHA - skra
dziono legitymację szkolną wydaną 
przez Zasadnicza Szkolę Zawodo
wą - Elektryczną w Nowej Hu
cie

STANISŁAW SZCZEPANIK 
ziubll legitymację ubezpieczeniową 
wydaną przez ZUS w Krakowie.

MARIAN WIĘCEK - zgubił sta
lą przepustkę wydaną przez ZBM 
— 3 przy przy HiL.

w kawiarni 
dla 
„co

OGNISKO MŁODYCH ZMS ZDK 
HiL, OS. MŁODOŚCI

19 - kwadrans
- czyta autor.

17 - odczyt dr Z. 
pt. „4C0 dni w Sta-

21 IV, godz. 
zy Augustyna

24 IV, godz. 
Siatkowskiego
r.ach Zjednoczonych'

pro-

OGNISKO DZIECIĘCE ZDK HIL, 
OS. NA SKARPIE

19 IV, godz. 18 - uroczyste za
kończenie Konkursu Recytatorskie
go pt. „Moje ulubione wiersze".

22 IV, godz. 17 — „Wielki Len n” 
wieczornica z okazji rocznicy uro
dzin.

24 IV, godz. 17 — Impreza umu
zykalniająca pt. „Maleńkie nutki ’ 
— prowadzi M. Piotrowska.

DOM MŁODEGO HUTNIKA, 
OS. STALOWE

22 IV, godz. 18.30 - zgaduj-zgadu
la pt. „Co wiesz o Bułgarii?”.

24 IV, godz. 18 - „Od Armstron
ga do Przybylskiej" — prelekcja 
red. Taedlinga.

rat
ko.
na

jowy (18 00) i Wielkie Piece - 
Zakład Materiałów Ogniotrwałych 
(19.00) 23 bm.: HPR - Walcownia 
Zimna (18.00) 1 Walcownia Drob
na — Walcownia Gorąca (19.00). 
24 bm.: Odlewnie — Walcownie 
Wstępne (18.00) i Transport Kole
jowy - Wielkie iPcce (19.00).

Komełka
Również we wtorek, 21 bm., 

poczynają się rozgrywki w 
metce. Zespoły podzielono
trzy grupy, a zawody odbywać 
się będą we wtorki! czwartki w 
sali sportowej Hutnika, 
Stalowe. W 
zmierzą się: 
godziną 17 09 
— Transport 
rie 18X0 — Zakład Koksochemicz
ny - Wydział Mechaniczno-Kon- 
strukcyjny. W czwartek 23 bm.: 
Odlewnie - Wydział Rur Zęrzew- 
nych (17.00) i Wydział Remontów 
Maszyn - Zakład Materiałów 
(18.00)

Odlewnie mistrzem 
w tenisie stołowym

Drużyna Odlewni zakończyła 
porażki finałowe rozgrywki 
tenisie stołowym. Odlewnicy 
Konali zespól Dyrekcji Inwestycji 
5:2, Wydziału Mechanlczno-Kon- 
strukcyjnejro również 5:2 i Wal
cowni Drobnej 5:0. Zwycięzcy gra
li w składzie: Jerzy Klusek, Bo
lesław Kraus i Władysław Pysyk.

Ostateczna koeijność finału:

osiedle 
pierwszych meczach 
wtorek 21 kwietnia 
- Walcownia Zimna 
Kolejowy i o godzi-

bez
w

po—

stołowego

1. Odlewnie 3 15:4
2. Dyrekcja Inw. 2 12:7
3. Wydz. Mech—Konstr. 1 7:13
4. Walcownia Drobna 0 5:15

W turnieju tenisa 
wzięło udział 17 reprezentacji 
wydziałowych. uTmiejem sprawnie 
kierował Edmund Grzywnowicz.

TADEUSZ KACZMARCZYK 
zgubił stalą przepustkę wydaną 
w HiL .

RYSZARD FURDYGIEL - zgu
bił legitymację krwiodawcy wyda
ną w Nowej Hucie.

ZAKŁADY GAZOWNIC
TWA OKRĘGU KRAKOWS
KIEGO zawiadamiają odbior
ców gazu w Nowej Hucie, że 
nowouruchomiony Punkt Usłu
gowo-Handlowy na Osiedlu 
Kolorowym, Pawilon nr 3 teł. 
414-26, przyjmuje wszystkie 
zgłoszenia napraw i konserwa
cji urządzeń gazowych. __ m.

PROGRAM TELEWIZJI
od 18 IV do 24 IV br.

SOBOTA
Godz. 9.55 Prcgram dla szkół 

„Botanika”, 10.35 Telewizyjny pro
gram dla nauczycieli, 10 50 „Dziew
czę z kieszonki” film prod. fran
cuskiej. 16.45 „Aktualności", 17.0« 
Dziennik TV. 17 05 Program dla 
dzieci „Konkurs 5 milionów", 18.81 
Program tygodnia. 18.15 „Cieka
wostki matematyczne", 18.35 „Dy- 
1 żinsem przez prerie" film. 19.20 
„Panorama literacka”, 19 50 „Do
branoc", 20.00 Dziennik TV, 20.30 
Zakończenie Międzynarodowego 
Konkursu pt. „Piosenka przyjaź
ni". 21.50 Dziennik TV. 22 00 
„Dziewczę z kieszonki" film.

NIEDZIELA
Godz. 10.00 Telewizyjny kurs 

rolniczy. 12.00 Program aktualny, 
13.55 „Wyprawy w Tatry Słowac
kie” - film krajoznawczy proi. 
czeskiej, 15.00 „Niedzielna biesia
da", 15.45 „Teatrzyk w koszu”,
16 30 Film z serii „Dziwy morzą".
17 00 „20 pytań" telektumlej, 17.50 
„Włamywacze" widowisko rozryw
kowe Anatola Pctemkowskieęo. 
18.45 „Ludzie i zdarzenia", 19.0« 
„Spotkanie z r-oeta” pt. Wisława 
Szymborska, 19.20 Koncert muzyki 
powrżr.ej (rocznica powstania w 
getcie warszawskim). 19.55 „Do
branoc", 20.00 ..Kwadrans recen
zenta", 20.45 „Glos z tamtego 
świata” film prod. polskiej dozw. 
od lat 16-tu 22.35 „Sportowa nie
dziela”.

PONIEDZIAŁEK
Godz. 10.30: „Ballada o żołnie

rzu" — film fabularny prod. ra
dzieckiej, 11.55: Program dla szkól: 
Język polski (ki. XI) z cyklu — 
„Dzieje dramatu” — Jean Anouillh 
„Skowronek”, 12.25 — 16.00 — 
przerwa, 16.00: Film dla dzieci, 
16.10: Droga do Partii — progr. 
publicystyczny, 16.30: Afisz kino
wy, 17.00: Wiadomości Dziennika, 
17.05: Program dla dzieci „A co 
dalej” i „Program z kijkiem”, 
17.35: „Pułapka” — film z serii 
„Przygody Robin Hcoda”, 18.95: 
„Na półkach księgarskich”, 18.15: 
„Fregata Cetebe” — program 
publ. — tr. z Łodzi, 18.45: „Ki
no krótkich filmów”, 19.20: „Eu
reka” — magazyn popularno-nau
kowy, 19.50: „Dobranoc", Ż0.O0: 
Dziennik TV, 20.30: Teatr TV: 
„Kuglarze” — komedio-farsa Zdzi
sława Skowrońskiego. 21.80: Wia
domości Dziennika TV.

WTOREK
Godz. 16.10: Film dla dzieci, 

16.20: Maskaron, 17.00: Wiadomości 
Dziennika TV, 17.05: ,.Co zobaczy
my” — zapowiedzi Redakcji Pro
gramów Dziecięco-Młodzieżowych, 
17.25: „Narodziny miasta" — pro
gram publ., 17.55: Polska Kronika 
Filmowa, 18.05: „Glob" — maga
zyn międzynarodowy, 18.25: «Pre
zentujemy młodych..." — pro
gram „Muzycznego XX-lecia”, 
18.55: „Proponujemy”, 19.20: „Za
praszamy do tańca” — tir. z Kra
kowa, 19.50: „Dobranoc”, 20.00: 
Dziennik TV, 20.30: „Ballada o 
żołnierzu” — film fabularny prod. 
radzieckiej. 21.55: „Na pólkach 
księgarskich”. 22.05: Wiadomości 
Dziennika TV.

ŚRODA
Godz. 9.55: Program dla szkół: 

Fizyka (ki. VD pt. „Sztuczny 
mróz”. 10.25: „Prześladowca” — 
film z serii „Dr Kildare” (z Ka
towic), 11.15 — 16.45 — przerwa. — 
16.45: Rozmaitości krakowskie,
17.05: Wiadomości Dziennika TV, 
17.15: Koncert z okazji 94 rocznicy 
urodzin Włodzimierza Lenina — 
tr. z Moskwy, 19.30: Wszechnica 
TV — „Lenin w Poroninie” — 
tr. z Krakowa. 19.55: „Dobranoc”, 
20.C0: Dziennik TV, 20.30: „Prześla
dowca” — film z serii „Dr Kil
dare”, 21.20: „Najbliższe lala” — 
program publistyczny. 21.50: Pro
gram „Muzycznego xx-lecia".

CZWARTEK ’
Godz. 10.55: Program dla szkól: 

12,25 — 16.5« — przerwa. — 16.50: 
„Aktualności” — magazyn infor
macyjny, 17.CO: Wiadomości Dzien
nika TV, 17.05: Program dla dzie
ci „Na dalekich drogach” i „Zro. 
bimy to sami", 17.40: Film z serii 
„Przygody dziwnego psa Huckle- 
berry" — z Katowic, 18.05: „Pra
wo równego startu” — program 
publicystyczny — (młodzieżowy), 
18.40: „spotkanie z przyrodą” — 
program filmowy, 19.10: Młodzie
żowy Klub TV — „Proton”, 19.50; 
„Dobranoc”, 20.00: Dziennik TV, 
20.30: „Ludzie z fabryki fabryk” — 
Gwidona Gaja, 21.00: Polska Kro
nika Filmowa, 21.10: Teatr „Ko
bra” — „Porwanie” — widowisko 
Zdzisława Skowrońskiego i Jana 
Bratkowskiego, 22.10: Wiadomości

PIĄTEK
16.50: „Aktualności” — magazyn 

informacyjny, 17.00: Wiadomości 
Dziennika TV, 17.05: „O nas i dla 
nas” — kronika miesiąca, 17.50: 
„Śląsk przed 1 Maja” — reportaż 
filmowy, 18.10: „Wielokropek", 
18.30: Wszechnica TV — „Adolf 
Warskl — program z cyklu „Czło
wiek 1 jego dzieło”, 19.00: Pro
gram sportowy, 19.50: „Dobranoc’", 
20.00: Dziennik TV, 20.35: Łódzki 
Teatr TV — „Cela 267" — widowi, 
sko Lecha Budreckiego i Ireneu
sza Kanickiego według „Reporta
żu spod szubienicy” — Juliusza 
Fuczika, 21.40: Wiadomości Dzien
nika TV. ’
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Nowohucki „Orbis”, mieszczący się w os. 
Centrum B, znany jest z pewnością wszyst
kim mieszkańcom Nowej Huty. W placówce 
tej bowiem moż na otrzymać zarówno bi
lety autobusowe, kolejowe, jak i tramwajowe, 
lotnicze. „Orbis” prowadzi także sprzedaż 

■ losów Państwowej Loterii Pieniężnej, oraz 
biletów na różnego rodzaju imprezy. Tutaj 
też zapisuje się na liczne wycieczki zagrani
czne.

„Orbis”, położony w centrum dzielnicy, 
posiada duży, estetycznie urządzony lokal 
z licznymi planszami i afiszami', reklamują
cymi wycieczki zagraniczne, imprezy itp.

Na ścianach lokalu zwracają uwagę cie
kawe rysunki i malowidła.

trakcyjnych zaliczyć należy 
wycieczkę samolotową do 

Bułgarii, na 14 lub 29 dni (w 
cenie 4.700 do 8.8Ó0), lub po. 
ciągiem na 21 dni (4.750 do 
5.500) w różnych terminach. 
W maju i czerwcu można 
zwiedzić także Rumunię, koszt 
wycieczki wynosi od 4.100 do

Wielu miesz
kańców Nowej 
Huty informu
je się w „Or
bisie" odnoś

nie wycieczek 
zagranicznych. 
Można tu na 
miejscu prze
glądnąć infor
mator, zaczer
pnąć potrzeb
nych informa
cji — jak ro
bią to dwie 

mieszkanki 
naszego miasta

Wycieczki do ZSRR, NRD i 
Czechosłowacji odbywają się 
w ciągu całego roku, w róż
nych terminach i rozmaitymi 
środkami lokomocji, nato
miast do pozostałych państw 
— w miesiącach od maja do 
października. Dużym udogod
nieniem dla podróżnych jest

4.500. Wyjazd pociągiem z 
Przemyśla, całość trwa 17 dni. 
„Orbis" dysponuje także 
miejscami na wycieczki do 
Jugosławii, 19 lub 21-dniowe, 
autokarem również w maju i 
czerwcu, koszt wynosi 7.100 
do 8.150, razem z wymianą. 
Nowością w b. sezonie są wy
cieczki do ZSRR, do Zachod
niej Ukrainy. autokarem, 
przez Lwów, Kijów, Odessę, 
na 6 lub 12 dni, cena 4.400 do 
5.870, organizowane od maja 
br.

W różnych terminach urzą
dzane są trzydniowe wyciecz
ki samolotem do Czechosło
wacji, ze zwiedzeniem Pragi, 
których koszt wynosi 1.470.

wpłacanie kosztów wycieczki 
w dwóch ratach, część przy 
wpisywaniu, reszta 6 tygodni 
przed wyjazdem. Wpłaty do
konywane są przez PKO. — 
Pierwszeństwo przy zamawii 
niu atrakcyjnych wycieczek 
zagranicznych mają natural
nie posiadacze książeczek tu
rystycznych.

Przy okazji chcieliśmy za
wiadomić mieszkańców No
wej Huty, że przed „Orbisem" 
istnieje obecnie przystanek 
PKS. skąd odjeżdżają we 
wszystkie dni robocze, w go
dzinach od 7 do 7.30 autobu
sy: cztery do Miechowa, a 
trzy do Myślenic. bs

Fot. J. Brożek

• ZUŻYCIE ENERGTI W 
HUTNICTWIE ŻELAZA

Koszt paliwa i energii stanowi 
około 20 proc, kosztów produkcji 
stall, toteż od dawna zmierza się 
do Ich zmniejszenia. Powszechną 
tendencją jest dążenie do stosowa.* 
nia w większym stopniu mazutu 1 
gazu ziemnego oraz odpowiednie 
rmnielszanie zużycia węgla na to
nę stall. Problem ten jest tym 
poważniejszy, że światowa pro
dukcja stali zwiększa się w ostat
nim dziesięcioleciu przeciętnie o 
5,66 proc, rocznie (ze 190 min ton 
w roku 1951 do 320 min ton w r. 
1S61). Jeśli tempo to utrzyma się 
nadal, to w r. 1971 produkcja sta 
li osiągnie 570 min ton.

W ciągu ostatnich lat nastąpiło 
Istotne zmniejszenie zużycia e- 
nergil w procesie wielkopieco
wym 1 stalowniczym. Zmiany te 
związane są z doskonaleniem tech
niki istniejących procesów oraz z 
wprowadzeniem nowych procesów 
technologicznych.

Stosowanie tego lub Innego ro
dzaju paliwa zależy od zasobów 
paliwowych w poszczególnych 
krajach. W Stanach Zjednoczo 
nych na przykład, które posiada
ją w dostatecznej Ilości mazut i 
gaz ziemny, te właśnie paliwa sto
suje się coraz szerzej, natomiast 
w Austrii jedynym rodzajem pali
wa do chwili obecnej jest węgiel. 
W wielu krajach nastąpił wzrost 
zużycia energii elektrycznej. Na
stąpiło to częściowo w wyniku 
wprowadzenia bardziej skompli
kowanych procesów wykańczania 
metalu, częściowo zaś wskutek 
wprowadzenia elektrycznych pro
cesów hutniczych.

• PRZYGOTOWANIE WSA
DU DO WIELKIEGO PIECA

Wraz ze zwiększeniem rozmia
rów wielkich pieców stało się ja
sne, że dobre reultaty można uzy

skać Jedynie pod warunkiem na
leżytego przygotowania materia
łów wsadowych, sortowania, uje
dnolicenia 1 uśrednienia ich skła
du. Ogromne znaczenie przywią
zuje się do aglomeracji rud: zu
życie aglomeratur w W. Brytanii 
zwiększyło się w ciągu ostatnich 
5 lat o 50 proc.; w następnym 
pięcioleciu zakłada się wzrost » 
dalsze 50 proc.

Wytwarzanie aglomeratu roz
wiązało m. in. sprawę wy korzy, 
stania miału koksowego, który 
przedtem był niepożądanym pro
duktem ubocznym w koksow
niach. w w. Brytanii odczuwa się 
obecnie nawet deficyt miału.

Przy bardzo drobnych koncen
tratach (powyżej 0.1 mm) otrzy
mywanych z ubogich rud, proce, 
sem zalecanym bardziej niż spie
kanie Jest otrzymywanie grudek.

Wg. Cziornaja Mietałlurgla 
opr. J. M.
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Cyprian Czernik

FRASZKI 
aktualne

BAJKA O PAWLE I GAWLE
Czy na górze, 
czy na dole — 
w innym bloku 
mieszkać wolę.

WIOSNA
Nawet w sputników erze, 
wiosna za serca bierze.

ŻYCZENIE
Najbardziej chcieliby płynąć 

z prądem 
ci, co nie mogą rozstać się

z lądem

P. Aleksandra Dudziak, długoletni pracownik „Orbisu" w 
czasie pracy. Bilety nabyć można na 7 dni przed terminem 
wyjazdu, miejscówki PKP — na 30 dni, a bilety samolotowe 

— 15 dni.

Rozrywki umysłowe ■ Rozrywki umysłowe ® Rozrywki umysłowe

Jak poinformował nas kie
rownik „Orbisu” w Nowej 
Hucie, p. Ludwik Swiatak, w

Kącik filatelistyczny

Targi Lipskie w 1964 r.
Nowa seria znaczków pocz

towych ukazała się w Nie
mieckiej Republice Demokra
tycznej. Została ona wydana z 
okazji Wiosennych Targów 
Lipskich i jako zapowiedź Ju
bileuszu 800-lecia Targów, 
który będzie obchodzony w 
roku 1965.

Znaczki zostały wydane w 
„czwórce”, przy czym pierw
szy — v'artości 20 pf. przed

br. placówka ta dysponuje 
dużą ilością wycieczek zagra 
nicznych. M. in. do bardzo a- 

stawia wnętrze budynku 
„Brauningkes" z 1700 roku, 
drugi znaczek — wartości 10 
pf- przedstawia współczesną 
halę targową 10-tego pawilonu 
elektrotechnicznego. Znaczki 
są koloru czerwonego i zie
lonego i mają przywieszki w 
kolorze żółtym. Na przywiesz- 
kach jest rysunek emblematu 
Targów i herbu Lipska.

kp

roziOMO: A-l. kiełbasa, łaźnia 
lub łódź. B-l. 13 lub 15 dz eń mie
siąca w kalendarzu rzymskim, 
B-5. polać gruntu uprawnego, C-l. 
despota rierwszej u ody. D-ń. ulu
bione imię Cyganek, E-2. mierzo
na jest końmi mechanicznymi, 
F-l. popularne imię żeńskie (Umec- 
kal), G-l, spójnik przeciwstawny, 
G-5, grecka bogini zorzy porsn- 
nej, koleżanka rzymskiej Aurory. 
H-l. nieodzowna tam gdzie hoduje 
się krowy.

PIONOWO: l-.A miasto, w któ
rym znajduje się największa w 
Polsce fabryka sklejek, 1-F, broń

1 2 5 4 6 6 7
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ROZWIĄZANIE ZADAŃ 
Z NR 14 

KRZYŻÓWKA
POZIOMO: 1. kasak, 6. bekas, 

11. orator, 13. taca, 14. kamasz, 13. 
Opel, 1«. oma, 17. ilota, 15. Ewa,
19. apatyt, 20. glans, 22. ale, 23. 
Aar, 24. zero, 26. bety, 27. lek, 29. 
Ala, 32. trata, 34. Panama, 36. Aza, 
37. Adyga, 35. emu, 40. gaża, 41. 
wtorek, 43. ocet, <1. satyra, 45. So
kal, 46. tatar.

PIONOWO: 1. koks, 2. ara, 3. sa
mowar, 4. ataman, 5. kosa, 7. eto- 
la, 5. kapota, 9. acetyl, 1*. sala
terka, 12. rz, 17. iperyt, 15. Ela,
20. Galapagos, 21. szelma, 25. ET 
(Ernest Thälmann), 27. lazuryt, 
28. eta, 39. ladaco, 31. anyżek, 33. 
ramota, 35. Agata, 35. etat, 39. 
Ikar, 4L WS (Wladyslaw Sikor
ski), 42. era. 

niektórych gadów, 2-A. śpiewano 
jej: to nie wypada, 1 było do ry
mu, 2-E. miejsce spacerowe wcza
sowiczów nadmorskich. 3-A. czyn
ność grawera, 3-E. składnik mar
garyn)', 4-C. pocisk fajerwerkowy. 
5-A. „drzwi-’ wejściowe okrętu 
podwodnego, 5.F. prawy dopływ 
Warty. e-A .na tapczan, 6-F. kle
pisko w stodole. 7-A. skrót spo
tykany na receptach, 7-E. wyra
ża się ją w gramach.

Litery w poszczególnych polacn 
uszeregowane od 1 do u dadzą 
dodatkowe rozwiązanie.

SZYFROGRAM

Od inicjatywy przedsiębior
stwa, jego załogi 1 kierownic
twa zależą tempo i zasięg 
wprowadzania nowej techniki, 
istotne postępy w zakresie 
technologii, mechanizacji i au
tomatyzacji produkcji.

(z Uchwały X Plenum 
KC PZPR)

WYRAZY POMOCNICZE: 1. ini
cjatywa, 2. przedsiębiorstwo, 3. 
kierownictwo, 4. wprowadzenie, 
5. technika, (.technologia, 7. pro
dukcja, 8. pietyzm, 9. koligacja, 
10. zeta, 11. tuzin, 12. pieniądz, 13. 
szyja, 14. mięsiwo, 15. piegi, 16. 
Joachim, 17. wiosło, 18. agitacja, 
19. zatory, 31. stężenie.

Należy wpisać dośrodkowo 
23 wyrazy czteroliterowe we
dług podanych niżej określeń 
i w zaznaczonych polach od
czytać zgodnie z ruchem wska
zówki zegara treść rozwiąza
nia. Liczba w środku figury 
stanowi początek hasła.

ZNACZENIE WYRAZÓW:

1. pastwisko w górach
2. produkuje huta
3. przeważnie ma 28 dni
4. większa sadzawka
5. nasz zakład
6. zgromadzenie na placn
7- kwota łączna
8. wyparł sochę
9. „głos” dzięcioła

10. każda ma zbocza

ROZWIĄZANIE ZADAŃ 
Z NR 15

KRZYŻÓWKA 
15-25 KWIETNIA - 
DNI LENINOWSKIE

POZIOMO: wtodyka, dok, apo- 
tema, Aran, laur, Annopol, skl, 
szewiot.

PIONOWO: Wda, Laos, łopian, 
oko, unie, taro, Yser, psi, Maro
ko, asan, lit.

SZYFROGRAM
Unowocześniajmy procesy 

wytwórcze przez wprowadze
nie nowych metod technolo
gicznych i nowych konstrukcji 
w celu uzyskania oszczędności 
surowców .paliw i energii!

WYRAZY POMOCNICZE: 1. wy
chowywanie, 3. scysja, 3. Szczecin)

11. huk piorunu
12. któż jej nie ma!
13. dawka lekarstwa
14. prolog dnia
15. wodny mięczak
16. nie tylko na rzece Kwa!
17. do rozsadzania pni
18. mąż córki
19. narodził się w Wiedniu
20. najważniejszy w hucie
21- owcze lub leśne
22. łowna Świnia
23. składnik mosiądzu

Rozwiązani* prosimy kierować 
pod adresem redakcji do dni*
24. IV br., najlepiej na kartkach 
pocztowych. Wśród Czytelników, 
którzy nadeślą przynajmniej Je
dną bezbłędną odpowiedź, redak
cja rozlosuje BONY KSIĄŻKOWE.

4. pocztyllon, 5. lewa, 8. Mann, 1. 
technolog, 8. prowodyr, 9. wino, 
10. kościotrup. 11. kwlz, 12. Nu
rzec, 13. Międzychód, 14. unowo
cześnienie, 15. gracja, 15. usuwts- 
ko, 17. cietrzew, 18. przychów.

Rsdaguja Kolegium. — Wy«*)« 
Ośrodek ¡aformacyjno-eias« 
wy Huty im. Lenin*. Aarti 
Redakcji: Huta im. Lenina
Centrum Administracyjna Bu
dynek -8". klatka „B" —
Telefony: Kierownik Oiradaa 
«5-9». Sekretarz odpowie
dzialny redakcji central* Ml-lt, 
wewn. 47-«». Sekretariat admi
nistracyjny Jł-n. Weięlornu 

Zakładowa 14-M.

Kraków, ul Wialopol« 1 
- Drukarnia Prasowa 

' _<MI


